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VOORAF

HET SCHRIJVEN VAN EEN VOORWOORD MET EEN VERTRAGING BLIJFT TOCH ENIGSZINS 

VREEMD. OP HET MOMENT DAT IK DIT SCHRIJF, LIJKT EINDELIJK DE ZOMER EEN BEETJE 

OP GANG TE KOMEN. MAAR OP HET MOMENT DAT U DIT LEEST, IS HET ALWEER BIJNA 

HERFST EN ZIJN DE VAKANTIES VOOR DE MEESTEN VAN ONS ALWEER VOORBIJ. 

HOPELIJK HEBT U EEN GOEDE VAKANTIE GEHAD!

Je hebt er maandenlang  
naar uitgekeken…

Het Wijkberaad heeft geen vakantie gehad. Gedurende de zomer 
zijn activiteiten doorgegaan en weten mensen ons te bereiken. 

Eén punt van die laatste categorie verdient nadere aandacht,  
namelijk de regentonnenactie. We hebben bij het Wijkberaad best 
een aantal signalen ontvangen dat het uitdelen van de regentonnen 
niet overal voorspoedig verliep. Sommige mensen klaagden daarover 
richting het Wijkberaad. 
Dat is op zich begrijpelijk, maar niet helemaal terecht. De regen
tonnenactie was namelijk geen initiatief van het Wijkberaad, maar 
van de gemeente, in het kader van het zogenaamde wijkbudget. Ik 
begrijp heel goed dat die benaming verwarring kan oproepen en dat 
bewoners zich dus wenden tot het Wijkberaad. 
Het is dus voor ons als bestuur een goede les om nog veel duidelijker, 
samen met de gemeente, te communiceren, mocht de gemeente 
opnieuw een wijkbudget ter beschikking stellen.

Dat brengt mij meteen op het punt van communicatie in zijn alge
meenheid. Zoals ik in een vorige Vruchtenpers al meldde, waren  
we als bestuur heel blij met de komst van een bestuurslid Communi
catie. Helaas moest dit bestuurslid zich alweer snel terugtrekken om 
gezondheidsredenen. Dat betekent dat we dus weer een vacature 
hebben binnen het bestuur, en wel een hele belangrijke. Mocht u 
belangstelling hebben of mocht u hierover nadere informatie willen, 
laat ons dat vooral weten! U kunt uw reactie sturen aan voorzitter@
wijkberaadvruchtenbuurt.nl of info@wijkberaadvruchtenbuurt.nl 

In de bestuursvergadering van 10 augustus hebben we een eerste 
stap gemaakt met het gesprek waar we als Wijkberaad van willen 
zijn. De aanleiding voor dat gesprek is dat we hebben geconstateerd 
dat onze aanvankelijke ambities te hoog gegrepen waren; met vier 
bestuursleden die een voltijdbaan hebben, is de beschikbare tijd 
toch beperkt. 

Tegelijkertijd willen we wel stappen blijven zetten. De komende 
vergaderingen gaan we daar nader op in, met als afspraak dat we 
steeds één stap tegelijk willen doen (en dus niet meerdere in één 
keer). In de vorige Vruchtenpers had ik een oproep gedaan om ons 
te laten weten wat u van een Wijkberaad zou verwachten; daar is 
helaas geen enkele reactie op gekomen. 
We gaan dus nu kijken hoe we op een andere manier een beeld 
kunnen krijgen. 
Ik houd u op de hoogte!

Ik ga nu genieten van het laatste deel van de zomer!

Hartelijke groet,

Michel



UIT EN OVER DE WIJK

In gesprek met de stadsdeeldirecteur  
en politie Segbroek

VruchtenPers Archief.
Alle nummers sinds 2011 zijn digitaal gearchiveerd. 
Ga naar www.wijkberaadvruchtenbuurt.nl en klik op  
Archief/VruchtenPers.

VruchtenMail.
Het Wijkberaad heeft ook een maandelijkse elektronische  
nieuwsbrief, de VruchtenMail. 
Ga naar www.wijkberaadvruchtenbuurt.nl en meld u aan. 

De Abri.
Het is mogelijk om ons wijkhuis De Abri te huren voor  
eigen activiteiten, bijvoorbeeld voor een vergadering van  
de Vereniging van Eigenaren. De Abri is niet te huur voor  
‘feesten en partijen’; we houden rekening met de buren. 

Er is gelegenheid voor ontvangst van maximaal 20 á 25  
personen. De pantry beschikt over een koffiezetapparaat,  
waterkoker en een magnetron. Voor meer informatie: bel  
ons secretariaat 0703231930  

Wilt u in gesprek met de stadsdeeldirecteur, 
en de teamchef van politiebureau Segbroek 
over uw wijk, buurt of straat? Dan kunt 
u zich aanmelden voor een 10minuten 
gesprek. Elke eerste maandag van de maand 
staan stadsdeeldirecteur Daniel van Drunen 
en teamchef Ronald van den Broek of  
Erika Kamermans voor u klaar. U bent van 
harte welkom.

Wanneer: 1e maandag van de maand  
vanaf 16.00 uur

Waar: Stadsdeelkantoor Segbroek,  
Fahrenheitstraat 190

Aanmelden: Stuur een email naar  
segbroek@denhaag.nl 
U ontvangt dan van ons een bericht met  
een tijdstip. Heeft u een voorkeur voor  
een bepaald tijdstip, dan kunt u dit in  
de email aangeven.

Struikelstenen
In de vorige VruchtenPers stond een  
artikel over struikelstenen; jammer  
genoeg is het adres van de groep  
Struikelstenen Vruchtenbuurt  
weggevallen. Bij deze:   
struikelstenen.vruchtenbuurt@gmail.com

Kleur in de buurt

Zo kleurrijk als het fruit in onze straatnamen, 
zo kleurrijk zijn de nieuw geplaatste regen
boogbanken in onze buurt. In totaal zeven 
in het stadsdeel Segbroek, een in elke wijk. 
De regenboogbank op het Abrikozenplein 

werd op 14 juli feestelijk onthuld, in  
aan wezigheid van onder meer initiatief
neemster Ineke de Jong, links vooraan op 
de foto. Een fleurige aanwinst voor dit 
levendige plein.
‘Deze bankjes zijn niet alleen rustplaatsen 
voor de buurt; ze zijn ook een krachtig  
symbool van acceptatie, diversiteit en gelijk
heid’ aldus de gemeente. ‘Segbroek is een 
stadsdeel waar iedereen zichzelf kan en mag 
zijn. Dat dragen we actief uit, ook in onze 
parken en op onze pleinen. Met het plaatsen 
van de zeven banken in Segbroek, telt Den 
Haag in totaal 15 regenboogbanken.’
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Een super gezellig straatfeest in de Frambozenstraat op 4 juni.  

(Foto: Rutger van der Linden)

UIT EN OVER DE WIJK

Hulp bij huiselijk geweld – voor mens en dier 
Jaarlijks zijn er in Nederland zo’n 200.000 
mensen slachtoffer van huiselijk geweld. Het 
duurt vaak lang voordat zij hulp zoeken en 
aan de onveilige situatie ontsnappen. Wan
neer er ook huisdieren in het spel zijn, wordt 
de vlucht vaak nog langer uitgesteld. De 
sterke band tussen mens en dier vormt een 
belemmering om te vluchten. Als slachtoffer 
van huiselijk geweld wil je jouw geliefde dier 
niet achterlaten in een gevaarlijke situatie. 
Stichting Mendoo zet zich in voor slacht
offers van huiselijk geweld met huisdieren. 

Om een oplossing te bieden aan deze doel
groep, heeft Mendoo diertoegankelijk beleid 
ontwikkeld voor hulpverlenende instanties. 
Dit baanbrekende beleid is al succesvol 
geïmplementeerd door meerdere opvang
organisaties. Als het niet mogelijk is om 
huisdieren mee te nemen, kan Mendoo het 
dier bij gastouders onderbrengen. Mendoo 
beschikt over een netwerk van gastouders 
verspreid over het hele land. Deze zorg
vuldig geselecteerde gastgezinnen zorgen 

voor tijdelijke, liefdevolle opvang van deze 
dieren. Zo kunnen slachtoffers van huiselijk 
geweld de stap naar veiligheid zetten en 
werken aan herstel, zonder zich zorgen te 
maken over hun geliefde huisdieren. 

Gastouders gezocht 
Mendoo streeft ernaar slachtoffers van 
huiselijk geweld en hun huisdier niet te 
scheiden. De belangrijke rol die het dier kan 
spelen in het herstelproces van de slacht
offers mag niet onderschat worden. Gezien 
het feit echter dat niet alle opvanglocaties 
over de faciliteiten beschikken om ook 
dieren op te vangen, blijft Mendoo nood
opvang aanbieden bij gastouders. 

Momenteel zijn we op zoek naar nieuwe 
gastouders zonder eigen huisdieren en gast
ouders die grotere honden, zoals staffords 
en herders, willen opvangen. Wil jij ook een 
bijdrage leveren aan het herstel van mens en 
dier en jezelf aanmelden als gastouder? Kijk 
op www.mendoo.nl voor meer informatie. 

Zelf advies nodig of een cliënt 
aanmelden? 
Kijk op www.mendoo.nl voor meer  
informatie. 
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ONZE STRAATVERTEGENWOORDIGERS
sdv@wijkberaad-vruchtenbuurt.nl

Patricia 
Vermeulen-Mooiman
Goudreinetstraat
06-477 754 11

Jos Visser
06-80 120 031
Coördinator

Wij zoeken iemand  
voor de 
Vlierboomstraat

Lucie van der Bent
06-30 387 835
Laan van Meerdervoort 
(nrs 989 t/m 1126), 
Kersenstraat

Anneke van Dijk
06-24 209 595
Laan van Meerdervoort

Wij zoeken iemand 
voor de Laan van  
Eik en Duinen.

Ineke de Jong
06-12 252 768
Perziklaan, 
Kruisbessenstraat 

Henk van den Berg
06-15 511 906
Pomonalaan

Petra Spuijbroek
06-40 325 237
Mient tussen Peren-
straat - Appelstraat

Thea van Aanhout
070-3688954
Morelstraat

Sophie Baltink
06 153 43 882
Meloenstraat

Matthijs van den Bos
Thorbeckelaan (hoog)
06-20 35 13 96

Nelly van Straaten
070-3239765
Thorbeckelaan (laag), 
Okkernootstraat

Dave Ormel
06-50 233 245
Tomatenstraat

Loek de Gruijter
070-3234030
Aalbessenstraat
en Pomonaplein

Emanuel van der Kallen
070-3559466
Aardbeistraat en 
Mispelstraat

Cliff en  
Shirley Neervoort
06-14 596 923
Abrikozenplein
Pompoenstraat

Wij zoeken iemand 
voor de Appelstraat.

Eline Le Mair
06-10 753 559
Bosbesstraat

Brigitte Leeuwerink
06-20 728 459
Citroenstraat

Michiel Vos
06-12 382 371 
Druivenstraat

Petra Venrooy 
Sterappelstraat
06-200 250 95

Wij zoeken iemand  
voor het Moerbeiplein

Wij zoeken  
iemand voor de  
Sinaasappelstraat

Komt hier  
uw foto?

Komt hier  
uw foto?

Wij zoeken iemand  
voor de Mispelstraat

Komt hier  
uw foto?

Wij zoeken iemand  
voor de Perenstraat

Komt hier  
uw foto?

Wij zoeken iemand  
voor de 
Pippelingstraat

Komt hier  
uw foto?

Wij zoeken iemand 
voor de: 
Amandelstraat en
Ananasstraat

Komt hier  
uw foto?

Roel Praat
070-3238850
Frambozenstraat

Wout Huizing
06-45 484 877
Mandarijnstraat

Marianne Warffemius
06-52 006 555
Kornoeljestraat
Mient (Laan van Eik en 
Duinen - Perenstraat

Komt hier  
uw foto?

Komt hier  
uw foto?

Komt hier  
uw foto?
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Onze straatvertegenwoordigers zijn vooral de ogen en oren van  
de buurt en het Wijkberaad. Als ‘goede burgers’ letten ze op zaken 
die met de leefbaarheid te maken hebben, zoals een defecte  
lantaarnpaal, gevaarlijke situaties in de bestrating, en/of andere 
zaken die lastig of gevaarlijk kunnen zijn. Ze weten de weg als  
het gaat om het aanmelden van die zaken bij het juiste loket.  
Daarnaast brengen ze signalen uit de buurt over de leefbaarheid 
onder de aandacht van het Wijkberaad.

De straatvertegenwoordigers zijn nadrukkelijk geen ‘politieagenten’; 
ze kunnen dus niet bemiddelen bij burenruzies of bij menings
verschillen over bijvoorbeeld de hoogte van de heg. Voor die zaken 
is er de wijkagent, bereikbaar via 09008844.
Wilt u meedoen? Er zijn nog straten waar een ‘vacature’ is en voor 
lange straten is twee vertegenwoordigers ook fijn. Bel eens met de 
coördinator, Jos Visser. Hij kan u alles vertellen wat u over straat
vertegenwoordigers wilt weten.



ACTIVITEITEN COMMISSIE

De Activiteiten Commissie  
is versterkt
We zijn heel blij met de komst van Sabina. Intussen heeft ze al 
diverse acties ondernomen

Er zit muziek in de Vruchtenbuurt : 
Herfst/winter editie
Op zondag 8 oktober in lunchroom Op de Hoek (Vlierboomstraat 
521) van 15.0017.00 uur. Muziek optreden van GIGS met een  
combinatie van Ierse folk, blue grass, pop, rock & roll en Westcoast.

De 1e kinderkledingruil op 2 juni jl. 
was een succes! Op naar de  
volgende op zondag 8 okt 2023 !

Als je zelf kinderen hebt, weet je hoe het gaat. Kinderen zijn snel 
alweer uit hun kleren gegroeid. En wat doe je dan met die oude, 
nog nette kinderkleren? De kledingbak is niet zo duurzaam als we 
denken. Veel kleding dat er netjes in gaat, gaat onderweg 'verloren' 
en belandt in de verbrandingsoven. 

Verkopen is veel werk en er komt transport voor de pakketjes bij 
kijken, dus ook niet zo duurzaam! 
Voor al dat overschot aan mooie kleding is een leuke en gezellige 
oplossing bedacht. Een kinderkledingruil in de leeftijd van 012 jaar) 
in onze kinderrijke Vruchtenbuurt! 

Hoe leuk is het als je gewoon een ander kindje blij kunt maken 
met jouw kleding? En dat jij er pareltjes uit kunt vissen waar jouw 
kind(eren) een seizoen lang plezier van heeft/hebben!
De eerste editie van de kinderkledingruil op 2 juni jl. in de Abri was 
dan ook een groot succes! Er waren ongeveer 50 deelnemers die 
zich vooraf hadden aangemeld. Deze kregen een informatiemail. 
Per 5 vooraf ingeleverde items mocht je 5 andere items meenemen. 
Het thema was : Zomer De ingeleverde kleding werd nauwkeurig 
gekeurd en gesorteerd, zodat er enkel 'echt mooie' en 'in de mode' 
kleding lag. De Abri veranderde hierdoor in een prelovedwinkeltje 
waar je geen portemonnee nodig had. 

De kleding die overbleef is gedoneerd aan de Weggeefwinkel van 
Krijgdekleertjes. Lydia van Stokhem was heel blij met de kwalitatief 
goede gedoneerde kleertjes. Zo hebben we in een straal van een 
aantal kilometers vele kinderen (en hun ouders) blij kunnen maken!

Voor de volgende editie hebben we enkele aanpassingen gedaan, 
zodat een paar regels/voorwaarden zijn aangepast. Zo blijven we 
leren en wordt volgende Vruchtenbuurt kinderkledingruil alleen 
maar beter en leuker!

Zondag 8 oktober a.s. kinderkledingruilmiddag in de Abri,  
Abrikozenstraat 207. 
Kleding voor herfst en winter. 
Kom je ook? Meld je dan aan via de mail:  
acwijkberaad@vruchtenbuurt.nl. 

Muzikale toer in de Vruchtenbuurt 
25 juni 2023

Ook de 3e editie Muzikale toer is weer een succes geweest !!
Ondanks de hitte hebben alle muzikanten opgetreden. Met 
partytenten en/of parasols of sommigen met geluk een plek in de 
schaduw! Ook is er veel publiek geweest dat zo goed mogelijk een 
plekje in de schaduw had of soms op afstand de schaduw opzocht.

Heeft iemand belangstelling  
voor een leesclub?
In een leesclub leest iedereen hetzelfde (afgesproken) boek en  
bespreekt het daarna. Er is een bewoner die dit wil opzetten.
Interesse? Geef je op via: ac@wijkberaadvruchtenbuurt.nl

Abri Cosy  
koffieochtend 
Iedere Vruchtenbuurtbewoner is van harte welkom!  
Een gezellig praatje maken met buurtgenoten  
onder het genot van een kopje koffie en gebak.  
Woensdag 20 september 2023 van 10.00 tot  
11.30 uur. Wijkgebouw De Abri: Abrikozenstraat  
207. De koffie ochtend is altijd: elke 3e woensdag  
van de maand en gratis. 

Social media 

De Activiteiten Commissie (AC) plaatst diverse berichten/activiteiten 
op de website, Facebook, in de Nieuwsbrief en op Hoplr. 
Hoplr is een buurtapp. Aanmelden kan via website: www.hoplr.com.
Dan kom je in de buurtapp van de Vruchtenbuurt.
Bij het ter perse gaan van deze Vruchtenpers hebben al ongeveer 
2180 bewoners zich aangemeld op Hopl.
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VAN DE WIJKAGENT door Jan Willem Pasman

Fietsendiefstal Vruchtenbuurt

Vooral de diefstal van  
elektrische fietsen en zelfs  
accu’s is de laatste tijd  
toe genomen. 

Hieronder vindt u een aantal tips 
die misschien helpen de dieven 
wat lastiger te maken.

Tips om fietsdiefstal te voorkomen
•  Noteer zoveel mogelijk kenmerken van uw fiets op een  

fiets registratiekaart.
•  Laat een diefstalpreventiechip op of aan de fiets aanbrengen.  

Dit is een klein staafje of rondje met gegevens. De chip is uit te 
lezen met een uitleesapparaat. Het is niet mogelijk een fiets te 
laten volgen via een satelliet.

•  Maak gebruik van een stalling.
•  Laat uw fiets ’s avonds of ’s nachts niet op een onverlichte  

plek staan.
• Laat geen waardevolle spullen achter in fietstassen.
• Zorg voor een goed slot op de deur van uw schuur of berging.
•   Lees meer tips op stopfietsdiefstal.nu.

Hoe beveilig ik mijn fiets?
•  De ideale situatie is om zowel het frame als de beide wielen vast 

te maken. Als u alleen uw wielen vastmaakt, kunnen ze nog 

steeds uw fiets opeen auto laden of met de fiets zonder wiel gaan 
lopen. Stalt u uw fiets voor langere tijd? Maak dan ten minste het 
frame vast.

•  Maak uw fiets met het frame vast aan een vast voorwerp dat 
dieven niet kunnen verplaatsen. Bijvoorbeeld aan een paal.

•  Gebruik goede sloten en eventueel zelfs twee (verschillende) 
sloten.

•  Gebruikt u een ketting of kabelslot? Bevestig het dan hoog en 
los. Hoog van de grond bemoeilijkt het gebruik van een beton
schaar en doorzagen is moeilijker wanneer het slot loshangt. 
Wanneer een kettingslot tegen de grond hangt, kan de grond 
worden gebruikt bij het breken van een slot.

•  Een beugelslot kunt u het beste zo laag mogelijk hangen.  
Vul de ruimte binnen de beugels zoveel mogelijk op.

• Lees meer tips op stopfietsdiefstal.nu.

IN DE VRUCHTENBUURT WORDEN DE LAATSTE MAANDEN VEEL FIETSEN ONTVREEMD. 

Dit staatje geeft een overzicht  

van gemelde misdrijven in de 

maanden maart tot en met  

juni 2023. 

Voor alle duidelijkheid: dit zijn  

de zaken die gemeld zijn.  

Het werkelijk aantal misdrijven 

kan dus hoger zijn.
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Bij elke fles een verhaal. Ook op Facebook schrijft hij met enige 
regelmaat de prachtigste wijnverhaaltjes. Zo aanstekelijk dat je  
meteen een doosje wilt bestellen. Tijd voor een nadere kennis
making met Marthijn Loof.

Van cd’s naar wijn
Marthijn is geboren in Gorinchem en opgegroeid in Den Haag 
Kraayenstein. Na de middelbare school deed hij  in zijn eigen woor
den  ‘een poging om te studeren’. Marthijn: “Industrieel ontwerpen 
in Delft klonk wel als een studie met veel vrijheid, maar ik moest 
alsnog veel te veel verplichte colleges volgen. Dus daar ben ik snel 
mee gestopt.” Hij ging bij Deloitte aan de slag als accountant, maar 
ging met lood in de schoenen naar zijn werk. “Ik vond het vreselijk. 
Het werd tijd om te gaan doen wat ik leuk vond!” Dat werd cdzaak 
Mutopia op de Thomsonlaan. Toen een jaar of acht later de cd
markt een beetje begon in te storten, was Marthijn inmiddels ook 
vinoloog geworden: “Ik wilde er iets bij doen.” Hij begon met ‘een 
beetje wijn verkopen’ vanuit een pand waar zijn broer een kunst
handel had. “Maar dat pand stond op een bedrijventerrein, dus dat 
liep niet echt,” aldus Marthijn.
Ruim twintig jaar geleden startte hij daarom, samen met zijn broer, 
met een ‘echte winkel’; Porte Reffe op de Javastraat. Toen zijn broer 
naar Mallorca verhuisde, ging Marthijn daar alleen verder, totdat hij 
 op de fiets onderweg naar huis  een hoekpand in de Vlierboom
straat te koop zag staan. Marthijn: “De Javastraat is een luxe buurt, 
maar ik wilde liever meer in een woonbuurt zitten, meer onderdeel 
zijn van een buurt.” Inmiddels heeft hij in de Vlierboomstraat een 
koperen jubileum behaald, maart 2011 opende hij zijn deuren.

Kleinschalige wijn met karakter
De winkel is een echte blikvanger in de Vlierboomstraat, met zijn 
grote ramen, de opvallende paars en oker kleuren binnen en 

natuurlijk de prachtige wijnvoorraad. Een assortiment van meer dan 
driehonderd verschillende wijnen, lees ik op de website. Voorna
melijk Europese wijnen, veelal afkomstig van kleinschalige en onaf
hankelijke wijnbouw. Marthijn: “Ik vind vooral het avontuur in wijn 
leuk. Ik wil mensen laten proeven wat ze niet kennen en de ‘kleine 
wijnen’ onder de aandacht brengen. Er is zo’n enorm aanbod van 
wijn, er zijn gigantisch veel soorten, en de machtige partijen druk
ken een enorm stempel. Ik ben altijd op zoek naar wat er nog meer 
is, buiten de platgetreden paden van de beroemde streken.”
Maar ik zie hem altijd in de winkel, hoe doet hij dat dan? Marthijn: 
“Ik doe heel veel onderzoek op internet en zo kom ik terecht bij de 
kleinste boertjes. Als het me interessant lijkt, kijk ik eerst of iemand 
in Nederland het al hiernaartoe haalt en anders doe ik dat zelf. Voor 
ik een wijn in de winkel zet, gaat er altijd een proces van proeven 
aan vooraf.” 

Trends en tips
Tot slot vraag ik Marthijn naar zijn wijntips. “Ik zie een beweging 
aankomen van ronde, zachte wijnen naar meer stevige wijnen. Voor 
mijn gevoel de ‘oerstijl’ van wijn, minder gepolijst. Echt wijnen waar 
ik zelf vooral van hou.” Waar hij ook van houdt is rosé, maar die 
heeft niet zo’n goede zomer gehad. “En na de zomer, ook al is het 
nog zo mooi weer, is voor mensen de tijd van rosé toch weer voor
bij. Voor de mooie nazomer die ik verwacht dat we krijgen, zou ik 
daarom zeggen, neem een lichte rode wijn, die je ook gekoeld kan 
drinken, bijvoorbeeld een Duitse pinot noir.”
Ik zeg, ‘proost’!

WIE WEL EENS EEN FLESJE WIJN HEEFT GEKOCHT BIJ PORTE REFFE IN DE  

VLIERBOOMSTRAAT KENT ONGETWIJFELD HET ENTHOUSIASME EN DE PASSIE 

WAARMEE WINKELIER MARTHIJN LOOF OVER WIJN VERTELT. ALS GEEN ANDER WEET 

HIJ JE MEE TE NEMEN IN DE WERELD VAN DRUIVEN, RIJPING, SMAAK EN GEVOEL. 

Marthijn Loof, een verhaal bij elke fles
IN GESPREK MET… door Marieke Morshuis

2023 - editie 3 De VruchtenPers – 11



Afgelopen juni opende Mieke twee weekenden haar tuin en huis 
voor de expositie “Eye for Art. Art for Eye”. Vanwege het grote 
succes komt er een reprise: op 28 en 29 oktober gaan haar deuren 
wederom open. 

Mieke woont al 33 jaar in de Vruchtenbuurt, samen met Jaap  
Bakker. Achterin hun tuin staat haar atelier waar ze als autodidact 
haar eigen samengesteld ontwikkelingsprogramma volgt door 
ieder jaar vanuit een ander thema te werken. Intussen zijn er vele 
thema’s. Neem bijvoorbeeld het thema LIJN. Schilderijen met strakke 
strepen en geometrische vormen in vaak felle kleuren. Of het thema 
UNFACED. Personen zonder gezichten. Staand of zittend uitgebeeld. 
Door hun gezicht te 'unfacen' dus onzichtbaar te maken, blijkt dat 
ook de houding van een gestalte een belangrijk expressiemiddel is. 
"Dat heb ik geprobeerd in dit thema weer te geven,” zegt Mieke.

Stap in en reis door de schilderijen
Door het kiezen van thema’s en verschillend materiaalgebruik zijn 
de onderwerpen zeer divers. Maar altijd in tweegesprek met doek, 
kwast en hier en daar wat aangebrachte donkere en lichte verf
vlekken. Het is een spannende en soms moeizame reis met onbe
kende eindbestemming Als de kijker in het schilderij iets bij zichzelf 
herkent, is mijn eindbestemming bereikt. Aldus Mieke.

Van zorgen tot creëren
Was je altijd een kunstenares, vraag ik. 
Mieke: Nee hoor. Ik kom uit een heel andere hoek. Daar waar leven 
begint en de dood vaak aanwezig is. Namelijk de gezondheids
zorg. Een oude kinderdroom die ik waargemaakt heb. Mijn tweede 
droom, nadat ik het boek 'Wie is van hout' van Jean Foudraine met 
een totaal nieuwe kijk op de psychiatrie, gelezen had, was werken 
in de psychiatrie. Na afronding van mijn eerste studie nam ik een 
sabbatical year om na te denken over mijn toekomst. In dat jaar 
ontwierp ik mijn eerste wandkleden en gebruikte naast textiel ook 
plastic buizen, oud ijzer en gerafeld touw als materiaal. Deze textiele 

objecten vielen de bekende beeldend kunstenaar Auke de Vries op. 
Hij raadde mij aan om contact te zoeken met Nora Prinz, een  
bekende Haagse textielkunstenares. Deze ontmoeting werd  
bepalend voor mijn verdere levensloop. 

Als ze naar Monster verhuist geeft ze al snel creatieve lessen op 
haar zolder aan buurtkinderen en richt een volksuniversiteit op. In 
contact gekomen met Fong Leng geeft deze een zak met restjes stof 
mee waarmee ze haar eerste wandkleden maakt ipv het maken van 
textiele objecten. 

Donkere tijden, nieuwe kansen
Na de plotselinge dood van hun tweede zoontje en het afbranden 
van de volksuniversiteit trekt Mieke zich terug. Ze volgt een leraren
opleiding en daarna een studie kunstgeschiedenis. Geeft lezingen en 
cursussen over de historie van de kunst door het land. 

Terug bij af
Ziekenhuis Zuidwal waar ze ooit begon met haar loopbaan heeft 
intussen plaats gemaakt voor een middelbare school. Daar wordt ze 
als docent gevraagd les te geven. "Op de dag van mijn pensionering 
liep ik de school uit en mijn atelier in. Daar ben ik vanaf toen elke 
middag te vinden." Ze lacht daarbij.

Het verlichte raam
Lopend door de Vruchtenbuurt als de avond zwart is, de straten leeg 
en de huizen schaars verlicht hoop ik dat mensen even blijven stil
staan voor het helverlichte raam en kijken naar een schilderij dat hen 
mogelijk ontroert, verbaast, doet glimlachen of misschien een beetje 
verdrietig maakt. Dan is er interactie met het schilderij of de maker.

Tuinexpositie Mieke van den Brande
Zaterdag 28 & zondag 29 oktober 2023. Van 16 tot 17.30 uur
Tomatenstraat 70

Het verlichte raam door Miriam Bujny

ALS DE AVOND ZWART IS EN DE HUIZEN SCHAARS VERLICHT ZIJN, ZAL MEN IN DE  

TOMATENSTRAAT VERRAST OPKIJKEN OM DOOR EEN HELVERLICHT RAAM EEN SCHILDERIJ  

TE ZIEN. HET ZIJN SCHILDERIJEN VAN MIEKE VAN DEN BRANDE DIE OP DEZE WIJZE 

PROBEERT IN VERBINDING TE KOMEN MET VOORBIJGANGERS. 
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   door Isabella Spaans

Maar wat doet een stadsdeeldirecteur eigenlijk, en hoe geeft Van 
Drunen invulling aan deze functie? “Ik ben heel optimistisch over de 
kracht en ambitie van de bewoners in deze wijken.”

Wat wilde je vroeger worden?
“Ha, leuk. Ik heb dat heel lang niet precies geweten, maar ik las in 
blaadjes als de KIJK (populairwetenschappelijk kindertijdschrift, red.) 
over orkanen, vulkanen en dat soort natuurverschijnselen, en dat 
vond ik erg boeiend. Nadat ik mijn vwo had afgerond ben ik gaan 
werken, backpacken, en nadenken over wat ik wilde gaan stude
ren. De geologie bleef hangen, maar alleen het fysieke vond ik niet 
interessant genoeg: ik heb maatschappelijke betrokkenheid met de 
paplepel ingegoten gekregen. Mijn vader werkte als belangenbehar
tiger voor gehandicapten bij het Provinciaal Gehandicaptenplatform 
Utrecht en mijn moeder gaf les op de hogeschool. Een combinatie 
van dat fysieke (de stedelijke ontwikkeling) en het sociale (beteke
nisvol werk doen) zag ik uiteindelijk in de studie sociale geografie en 
planologie.” 

Hoe ziet een typische werkdag er voor jou uit?
“Mijn eerste prioriteit is om het stadsdeel te leren kennen  een 
aantal hele fijne woonwijken met ieder hun eigen karakter en eigen 

uitdagingen. Ik trek dus de wijken in om met bewonersorganisaties 
te spreken, maar ik stuur natuurlijk ook een organisatie aan en heb 
allerlei overleg over lopende zaken met collega’s. Ook is er iedere 
maand een spreekuur samen met de politie die hier beneden hun 
kantoor hebben. Daar komen betrokken en soms bezorgde buurt
bewoners die allerlei zaken aankaarten. Van planten die over het 
fietspad groeien en gesnoeid moeten worden, tot te hoge of lage 
verkeersdrempels. Er zijn ook grotere projecten, zoals de vervanging 
tramlijnen en riolering of de integrale aanpak van de Weimarstraat, 
maar vaak is het superconcreet  dat is wat mensen het meest bezig
houdt. En daar gaan we met ons team mee aan de slag. Ik vind het 
belangrijk dat we op een goede manier de relatie tussen bewoners, 
ondernemers en overheid invullen – en dat is een hele grote opgave. 
Ik wil benaderbaar zijn, en in deze rol een steentje bijdragen aan het 
herstellen van het vertrouwen in de overheid.” 

Hoe heb je de Vruchtenbuurt tot nu toe  
leren kennen?
“Ik heb verschillende rondwandelingen en fietstochten door de 
Vruchtenbuurt gemaakt met mensen die me de buurt hebben laten 
zien, bijvoorbeeld het Moerbeiplein en de Groene Mient. Ik moet 
ook denken aan initiatieven als Warm in de Wijk, een hartstikke  
serieus, professioneel traject om een lokaal warmtenet aan te  
leggen. Mooi dat bewoners dat hier zelf doen, en dus ook kunnen.
En dan het Pomonaplein, dat is toch echt een prachtig stukje Den 
Haag, fantastisch. Dat stuk langs het water, over de Laan van 
Meerdervoort naar het Segbroek College is stedenbouwkundig 
zo mooi en groen, en dan de bewonersinitiatieven, sociale onder
nemers, mooie scholen, de sportclubs. En de Vlierboomstraat, met 
een actieve winkeliersvereniging die laatst ook weer een leuke markt 
had georganiseerd. Het zou goed zijn als de bewonersorganisatie 
en de winkeliervereniging hun handen ineen zouden sluiten. De 
straat feesten zijn er ook in grote getalen. Ook een bijzondere sociale 
structuur in de Vruchtenbuurt: jullie straatvertegenwoordigers. 
Hoe goed is dat!”

Tot slot: wat wil je later worden?  
Misschien burgemeester?
“Ha, nou, dat lijkt me een prachtige positie om ooit in te eindigen, 
als burgemeester van een of andere kleine gemeente. Maar voor 
die tijd misschien wel iets met water, klimaatverandering. Klimaat
adaptatie trekt me, en ik kan me voorstellen dat ik daar ooit nog iets 
in ga doen. Eigenlijk weer terug naar orkanen en vulkanen.” 

DANIEL VAN DRUNEN (1982) VOLGDE IN APRIL VAN DIT JAAR ANNETTE DE GRAAF 

OP ALS STADSDEELDIRECTEUR VAN SEGBROEK. DAARMEE ONTFERMT HIJ ZICH 

OVER DE VRUCHTENBUURT, DE BOMEN-EN BLOEMENBUURT, DE VOGELWIJK,  

DE HEESTERBUURT, HET REGENTESSE- EN VALKENBOSKWARTIER. 

“Ik wil de verbinding maken tussen  
stadhuis en stad”

KENNISMAKING MET  
STADSDEELDIRECTEUR DANIEL VAN DRUNEN 
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Achter één van de deuren was de woonkamer met openslaande 
deuren naar de tuin. De tuin was groot met twee droomhuisjes en 
veel groen. We gingen samen in een prieeltje zitten en ik werd van 
koffie voorzien. Kippen, honden, duiven en zelfs een poes sprong op 
het bureau toen we het interview continueerden. Marieke is Leidse, 
maar woont al 45 jaar in Den Haag. Ze heeft een man en twee  
kinderen en is via omzwervingen in de Vruchtenbuurt neer  ge
streken. Een buurt die ze omschrijft als vriendelijk. Zo nu en dan 
pakt ze met haar buren het groen aan in de Perenstraat. Drankjes 
worden tijdens en na de werkzaamheden uitgeserveerd en niet  
zelden zijn de buurtbewoners samen aan het genieten van een 

drankje buiten of op het jaarlijkse straatfeest. Het begint licht te 
regenen en we verplaatsen ons naar één van de huisjes in de tuin 
waar ook haar atelier is. Kleurrijk met schilderijen, tekeningen, 
emotiespelletjes, boeken en andere kunstvormen kortom een inspi
rerende ruimte. Marieke heeft 40 jaar gewerkt als leerkracht aan de 
Eerste Nederlandse Montessori School te Den Haag. De eerste 25 
jaar maakte ze met de kinderen sommen en taal maar later is ze  
creatieve vakken gaan geven zoals tekenen, handvaardigheid en 
textiel. Er verscheen een sprankeling in haar ogen en vanaf dat  
moment zaten we in een rollercoaster. Mijn pen schoot over het 
papier en ik kon het amper bijbenen. 

EEN PARTNER DIE DE REDACTIE HEEFT AANGESCHREVEN OM ZIJN VROUW IN HET ZONNETJE 

TE ZETTEN. HOE MOOI KAN HET STARTEN. MARIEKE WIELINGA EN IK HADDEN AFGESPROKEN BIJ 

HAAR THUIS IN DE KOM VAN DE PERENSTRAAT. BIJ BINNENKOMST KWAMEN WE IN EEN HAL MET 

HEEL VEEL DEUREN. HET LEEK ALSOF IK IN EEN SPROOKJE TERECHT WAS GEKOMEN. 

Aanstormend tekendokter  
van het JKZ in  
de Vruchtenbuurt

door Henri Nieuwhuis
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De woestijn
Op de Montessorischool kan je tijdens de kosmische lessen bijvoor
beeld een les over de woestijn laten leven door kinderen te vragen 
wat ze zouden willen weten over de woestijn. Het ene kind gaat iets 
over zand onderzoeken terwijl het andere kind een voorkeur heeft 
voor nomaden, kamelen of de zon. Ieder kind kan op zijn eigen 
manier iets onderzoeken en schrijven of tekenen over de woes
tijn. Zo pak je gelijk de Nederlandse les door de verhaaltjes vanuit 
taalperspectief te bekijken. Ze leert de kinderen om een leven lang 
nieuwsgierig te blijven. 
Naar anderen of naar een woestijn of wat of wie er ook op je pad 
komt.

Kinderyoga en tekenen
Marieke heeft kinderyoga gegeven. Tijdens de yogales maakte ze 
gebruik van visualisaties en noemde dit “regenboogverhaaltjes”.  
Na een yogales mochten de kinderen hierover tekenen en er 
ontstonden de meest mooie tekeningen met veel betekenis voor 
het kind. Daar wilde ze meer over weten en ging de opleiding voor 
teken therapeut volgen. Daarna startte ze haar praktijk Tekenjewijs. 
Ze geeft tekentherapie aan kinderen en volwassenen. Soms worden 
kinderen gepest, zitten ze in een proces met gescheiden ouders of 
spelen er andere problematieken een rol. In een tekening zit veel 
symboliek, door ervaringen op papier te zetten, kun je er beter naar 
kijken en er ook iets aan veranderen. (info@tekenjewijs.nl)

Trauma
Marieke liet een getraumatiseerde tiener in haar atelier tekenen op 
een stuk papier dat de prullenbak voorstelde. Het papier werd stevig 
op de tafel vastgeplakt. Het kind begon te krassen met bijenwas en 
nadat het kind was uitgekrast mocht het vel verscheurd worden. 
Hiervan werd iets gemaakt waar het kind wel blij van werd, een hart 
van papiersnippers. De stukken met de krassen aan de buitenkant 
werden de linkerkant van het hart (verleden) en de stukken met de 
krassen aan de binnenkant werden de rechterkant (toekomstkant) 
van het hart. De krassen waren wel zichtbaar maar meer op de 
achtergrond aanwezig. Zo werd iets afschuwelijks omgezet in iets 
liefdevols waarbij de rechterkant de toekomst zou symboliseren. 

Pesten
Het meisje dat gepest werd mocht van de gebeurtenis een tekening 
maken van zichzelf en het meisje dat haar pestte. De gezichts
uitdrukking en de lichaamshouding van de beide meisjes spraken 
boekdelen. Marieke begon het meisje te bevragen over de tekening. 
Nu mocht het meisje de tekening omslaan en een tekening maken 
van het andere meisje en zichzelf hoe ze het graag zou willen. Je 
zag nu twee vrolijke meisjes met ontspannen lichaamshouding. 
Een week later kwam het meisje terug bij Marieke en vertelde vol 
enthousiasme dat ze was uitgenodigd op het feestje van datzelfde 
meisje.

Scheiding ouders
Marieke laat het kind bijvoorbeeld een liggende acht vorm tekenen 
met een cirkel in het midden. Daar komt de naam van het kind te 
staan. Ze legt uit dat de ouders niet meer bij elkaar zijn, maar altijd 

bij het kind blijven horen. In de lussen van de 8 tekent het iets voor 
pappa en voor mamma. 

Pensioen
Nadat ze 40 jaar op de ENMS heeft gewerkt, gaat ze nu met 
pensioen en heeft een prachtig afscheid gehad van de school en 
de kinderen. Op een soort bakfiets met bloemen vond haar exodus 
plaats maar stil zitten gaat ze niet. Een prachtige foto is onderdeel 
van dit interview.

Tekendokter
Ze had nog lang leraar kunnen zijn maar deze bruisende vrouw barst 
nog van de andere doelen. Ze zal in het JKZ de tekendokter gaan 
helpen. Gekleed in een witte jas met een karretje vol verfspullen, 
schilderdoeken en kleurpotloden gaat ze tekenen met de kinderen 
die dat willen. Wanneer kinderen te ziek zijn om te tekenen vraagt 
ze deze om alles tot in detail te beschrijven zodat de tekening zo 
dicht mogelijk in de buurt komt van hun verbeelding.

Paint a future
Marieke is vrijwilliger bij de non profit organisatie paint a future een 
initiatief van Hetty van der Linden. (www.paintafuture.org)
Tijdens de Ocean Race, een zeiltocht over de wereld, mocht ze met 
kinderen dromen over de toekomst en een schonere oceaan op 
zeilen schilderen. Later worden er duurzame shoppers van gemaakt 
die te koop zijn. Een boot met zo’n prachtig zeil voer de zeilboten 
van de Ocean Race tegemoet. Er zijn foto’s door de bemanning 
gemaakt en zo kunnen de kinderdromen worden verspreid op de 
wereldzeeën. Uiteraard is één van de foto’s gebruikt ter illustratie 
van dit artikel.

Het jongetje uit Madagaskar
Hetty van der Linden vroeg een jongetje uit Madagaskar om zijn 
dromen aan het papier toe te vertrouwen middels zijn penseel of 
zoals ze het noemt het toverstafje. Het begon met een wens om  
helikopterpiloot te worden maar bescheiden als het jongetje was 
werd dit uiteindelijk een fiets. Aangezien het dorp een eind ver
plaatst werd en de afstand van de school daardoor veel langer werd, 
moesten de kinderen veel verder lopen. Het schilderij is verkocht en 
de opbrengst stond op een aparte rekening. Er werd besloten dat 
met de opbrengst van het schilderij voor alle kinderen een fiets kon 
worden aangeschaft zodat zij voortaan op de fiets naar  
school konden.

Met een penseel kun je innerlijke dromen  
toevertrouwen aan het papier. 
Marieke is bescheiden maar als je zulke bijzondere verhalen te  
vertellen dan mag je wat mij betreft in het midden gaan staan. 
Dankbaar voor Kees haar man dat hij een mail heeft gestuurd om 
zijn prachtige partner haar verhaal te laten vertellen, en Marieke: 
volgens mij heb je nu de tijd en je podium gevonden.
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Gespecialiseerd in:
Metselwerk • Voegwerk

Impregneren •Vochtwering
 Gevelinspectie • Stoomreiniging

De gevelexpert van 
de Vruchtenbuurt 

en omstreken.

Vochtdoorslag en andere problemen 
aan de gevel lossen wij op!

Voor een  vrijblijvende offerte bel nu: 
06 250 90 673 of mail naar: 

info@vandenbergh-gevelonderhoud.nl



Wist je dat?
1  We in de Vruchtenbuurt één officiële 

monumentale boom hebben?
2  Je in een perkje eetbare winterpostelein 

tegen kan komen?
3  Er een kornoelje staat in de buurttuin  

aan de Perziklaan?
4  De bomen op de Vlierboomstraat  

moeraseiken zijn?

Op vrijdag 2 juni verzamelden zich circa  
15 Vruchtenbuurters en andere belangstel
lenden bij de Abri. Zij namen deel aan een 
IVN natuurexcursie door de Vruchtenbuurt 
met als thema ‘bijzondere bomen en stoep
plantjes’. Deze wandeling werd geleid door 
Linda Thorarinsdottir en Max Leerentveld.

We wandelden ruim 1,5 uur door de wijk en 
de meeste deelnemers zagen de Vruchten
buurt van een kant die ze nog niet kenden. 
In een bloemperk bleek winterpostelein te 
staan. Aangezien deze hier niet geplant 
wordt, was het volgens Linda aanneme
lijk dat dit plantje hier per ongeluk via 
iemands schoenzolen beland was. Hoewel 
de meesten van ons terughoudend waren, 
omdat er honden uitgelaten worden, zou je 
de winterpostelein prima kunnen eten. Ook 
kwamen we langs de monumentale kastanje 
op de Morelstraat 

Kruin van monumentale kastanje Morelstraat 

Deze is waarschijnlijk geplant toen de wijk 
net gebouwd was en viert dus over niet al te 
lange tijd zijn 100e verjaardag. 

Daarnaast stonden we stil bij de prachtige 
buurttuin aan de Perziklaan. Vooral de rode 
kornoelje werd uitgebreid besproken. Som
migen wisten namelijk niet wat voor soort 
vrucht aan deze boom groeit of dachten 
 door de ligging van de gelijk namige straat 
in de buurt van de Goudreinet straat  dat 
het om een oud appelras ging. De kornoelje 
blijkt echter bessen te produceren

Rode kornoelje in buurttuin Perzikstraat (de bessen 

moeten nog verder groeien). 

De buurttuin kan overigens altijd vrijwilligers 
gebruiken om te helpen met het onder
houd. Interesse? Ineke de Jong hoort graag 
van je (061225 2768 of  
inekedejongdevroege@gmail.com,  
zie ook de Vruchtenmail van eind juni).

Verder zagen we vele plantjes die op de 
meest onmogelijke punten uit muren 
groeiden. 
 

 ‘Muurplantjes’

Zo kwamen we muurleeuwenbek, muur
varen, gele helmbloem, muursla en vetkruid 

tegen. Deze plantjes groeien vooral op wat 
oudere muren waarvan voor de voegen 
nog ‘klassieke’ kalkrijke mortel gebruikt is. 
Modernere mortelsoorten met cement zijn 
sterker, maar voor muurplanten minder 
geschikt.

Bijna terug bij de Abri, bleek nog dat er op 
de Vlierboomstraat niet zomaar eiken staan, 
maar moeraseiken met smalle, diep inge
sneden bladeren. 

Moeraseiken Vlierboomstraat

Anders dan de naam doet vermoeden gedijt 
deze boom prima op droge plekken en 
wordt daarom vaak als straatboom gebruikt. 

IVN organiseert het hele jaar door op diverse 
locaties in Den Haag gratis excursies. 
Voor de agenda, zie: 
https://www.ivn.nl/afdeling/denhaagen
omstreken/natuuractiviteiten

Wie met een IVN gids op stap gaat ziet meer
DUURZAAMHEID door Team Groene Vruchtenbuurt 
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DUURZAAMHEID

WARM IN DE WIJK IS EEN SAMENWERKING TUSSEN DE COÖPERATIE DUURZAME  

VRUCHTENBUURT, NETVERDER EN DE GEMEENTE DEN HAAG. IN OVERLEG MET  

WIJKBEWONERS HEEFT WARM IN DE WIJK HET DOEL OM TOT EEN DUURZAAM  

WARMTENET IN DE VRUCHTENBUURT TE KOMEN.

Warm in de Wijk gaat op zoek naar een nieuwe duurzame bron 
en doet dat samen met de Vruchtenbuurters. De vorige bronpartij 
Dunea zag zich eerder dit jaar genoodzaakt zich terug te trekken. 
Dat betekent dat er een vervangende warmtebron gezocht moet 
worden. Met ondersteuning van de gemeente Den Haag is onder
zoeksbureau Sweco aangesteld om de opties te verkennen.

Op 5 juli jongstleden is een groep enthousiaste buren bijeengeko
men om met Warm in de Wijk en met elkaar in gesprek te gaan over 
de keuze voor een nieuwe duurzame bron voor ons warmtenet. Er 
komt nogal wat bij kijken, de keuze voor een nieuwe bron. Onder
zoeksbureau Sweco was aanwezig op 5 juli om in begrijpelijke taal 
uit te leggen welke opties het meest kansrijk lijken. 

In het bjjgaande plaatje kan je zien welke bronnen in de studie 
naar voren zijn gekomen: warmte uit afvalwater (vanaf Houtrust
weg), warmte uit Geothermie (de retourleiding van de HAL aan de 
Leyweg), warmte uit oppervlaktewater uit het Mientcircuit. Andere 
mogelijke bronnen zijn ook warmte uit de lucht, warmte uit de 
riolering in de buurt. In het plaatje kan je ook zien waar eventueel 
een Warmte Koude Opslag (WKO) in de buurt geplaatst kan worden 
en is een 1e optie voor een technische ruimte ingetekend. Dit zijn 
allemaal opties, niets ligt nog vast.

Maar hoe kiezen we nu samen welke bron de voorkeur verdient? 
Om de keuze samen te kunnen maken is op 5 juli inzichtelijk ge
maakt welke belangrijke afwegingen er spelen bij het aanleggen van 
een warmtenet. We hebben gesproken over: duurzaamheid, kosten, 
koeling, ruimtegebruik, collectiviteit en het lokale aspect. In kleine 
groepjes hebben de Vruchtenbuurters met elkaar deze afwegingen 
besproken. De belangrijkste uitkomsten zijn op de website van 
Warm in de Wijk gepubliceerd.

De uitkomsten van de avond worden meegenomen als onderdeel 
van de studie naar en afweging van aardgasvrije bronnen voor een 
warmtenet. De uitkomsten van de studie worden besproken met 
belangrijke partners van het project, zoals de gemeente Den Haag. 
De volgende stap is dat er één of enkele opties overblijven. Hierover 
zal Warm in de Wijk op een volgend moment meer inhoudelijk 
informatie geven en opnieuw met de buurt in gesprek gaan, waar
schijnlijk in de periode eind september. Uiteindelijk zijn de leden van 
de Coöperatie Duurzame Vruchtenbuurt aan zet om een keuze te 
maken op een later moment in het najaar van 2023. 

Lid worden kan via de website www.warmindewijk.nl onder het 
kopje Coöperatie.

door Oda Kok

Samen op zoek naar een duurzame bron
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DUURZAAMHEID

Energie delen: Samen sterker  
voor een duurzame toekomst
EEN INFORMATIEAVOND MET STERK OP STROOM - ZET DE EERSTE STAP  

NAAR GROENERE ENERGIE

door Sterk op Stroom

Duurzame toekomst
Onze buurt bruist van de gesprekken over de energiemarkt en de 
noodzakelijke veranderingen die ons staan te wachten op weg naar 
een duurzame toekomst. Vragen zijn er in overvloed over het op
wekken van elektriciteit via zonnepanelen, over het idee om overtol
lige elektriciteit terug te leveren aan het net, en over de praktische 
aanpak van het energie delen met buren en het optimaliseren van 
energieverbruik.

 Wij zijn Sterk op Stroom 
  Sterk op Stroom is een energiecoöperatie voor duurzame  

stoom in west Den Haag. We vinden dat energie van ons  
allemaal is. Daarom zorgen we er samen voor dat we zelf  
energie in de buurt opwekken en delen met elkaar. Voor een 
eerlijke prijs. Zo maken we het voor iedereen makkelijker om te 
profiteren van lokale, groene energie. En dragen we ook ons  
steentje bij aan een beter klimaat. Dit alles zonder winst-
oogmerk.

Samen sta je sterk
Wij geloven in de gezamenlijke kracht van kennis en samenwerking. 
Sterk op Stroom merkt dat er veel vragen leven bij onze buren. 
Daarom organiseren we een informatieavond met als doel om 
duidelijk te maken wat energie delen is en hoe wij denken dat het 
kan. De avond is ingericht om je vragen te beantwoorden en om te 
presenteren hoe jij en Sterk op Stroom samen kunnen bijdragen aan 
de energietransitie in de wijk.

Lokaal duurzame energie opwekken in de wijk
Om duurzame energie te delen moeten we eerst duurzame energie 
opwekken. Lokale duurzame energie voor de wereld van morgen. 
Betaalbaar. Voor iedereen. Buren uit de Vruchtenbuurt hebben 
afgelopen voorjaar samen met Sterk op Stroom een zonnedak gere
aliseerd op de Aikidoschool aan de Mient. We verwachten spoedig 
een volgend collectief zonnedak te kunnen realiseren. Alle bewoners 
van de Vruchtenbuurt en leden van de coöperatie kunnen hierin 
participeren. Het is ook mogelijk dat jij zelf zonneenergie opwekt 
via zonnepanelen en het overschot aan elektriciteit saldeert. 

 
  “Energie delen geeft energiegemeenschappen de kans  

om direct met de leden samen energie uit te wisselen,  
het elektriciteitsnet te ontzien en (maatschappelijke)  
kosten te besparen. Een win-winsituatie voor alle  
partijen. Lokaal energiedelen is gericht op een eerlijke prijs, 
gelijktijdig gebruik en minimale elektriciteits transport.”

 

Lokaal opgewekte duurzame energie delen
Sterk op Stroom kan energie delen aanbieden aan de bewoners in 
de Vruchtenbuurt. Ons voorstel is eenvoudig: laten we de 100% 
duurzame, lokaal geproduceerde energie binnen onze gemeenschap 
benutten en met elkaar delen. Voor een eerlijke prijs. 

   Energiecontracten
  De opties die Sterk op Stroom heeft om energie te delen:
 • Vast contract: 
  -  Energie delen voor een vaste prijs, € 0,40 cent  

per kilowattuur voor inkoop of verkoop(salderen).  
Vast contract voor 1 jaar.

 • Dynamisch contract: 
  -  Energie delen voor een dynamische prijs, uur-prijs die  

de energiebeurs voor dat moment van de dag heeft  
vastgesteld voor inkoop of verkoop(salderen), verhoogd 
met kosten voor levering en coöperatieve opslag.  
Tijdelijk contract, opzegbaar per maand. 

  -  Een aardgas contract tegen een marktconform tarief is  
ook mogelijk. Tijdelijk contract, opzegbaar per maand. 

  Uiteraard is de levering van stroom en gas gegarandeerd. 
Stroom en gas zijn, zoals je gewend bent, beschikbaar  
op het moment dat je dit nodig hebt. Mede daarom werken  
wij voor energie delen samen met energie platform  
“All in Power” met 100% groene energie uit Nederland.  
Voor volledige informatie neem je contact op met Sterk  
op Stroom.

 
Informatieavond “Energie delen”
Ben jij geïnteresseerd hier meer over te horen? Te ontdekken wat 
de mogelijkheden zijn om over te stappen naar duurzame energie? 
Met je buren hierover van gedachten te wisselen? Kom dan naar de 
informatieavond over energie delen van Sterk op Stroom op.

Wanneer: 3 oktober 2023
Inloop: 19:15 Start: 19:30 Einde: 20:30 
Er is gelegenheid om onderling ervaringen te delen en vragen  
te stellen. 
Waar: ‘t Ei tuinpaviljoen van groene Mient 

Graag aanmelden door een mail te sturen naar: 
info@sterkopstroom.nl
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ONZE GROENE VINGERS

VERGROENEN EN VERDUURZAMEN ZIJN ONDERWERPEN DIE IN STEEDS MEER  

HAAGSE WIJKEN LEVEN. STEEDS MEER HAGENAARS VINDEN ELKAAR HIERIN EN NEMEN  

ZELF HET VOORTOUW, OOK IN DE VRUCHTENBUURT. HET TEAM GROENE VRUCHTENBUURT 

ZET ZICH AL JAREN IN VOOR EEN GROENE EN DUURZAME WIJK.

Het “groenteam”, zoals ze zichzelf ook noemen, bestaat op dit 
moment uit Ellen van Reuler, Eline Olthof en Max Leerentveld. Deze 
drie Vruchtenbuurters komen geregeld bij elkaar om te brain
stormen over mogelijke groene projecten in en voor de wijk. Ellen 
kwam voor werk naar Den Haag en woont sinds 2015 met veel 
plezier op de Pompoenstraat. Eline Olthof en Max Leerentveld zijn 
Hagenaars en met hun respectieve gezinnen sinds de jaren ‘80 in 
de Vruchtenbuurt thuis. Hun gezamenlijke missie als “Team Groene 
Vruchtenbuurt’ is de wijk een groener gezicht te geven. Denk hierbij 
aan het stimuleren van de aanleg van geveltuintjes of het plaatsen 
van regentonnen, insectenhotels en vogelhuisjes, maar ook aan het 
zorgen voor meer inzicht en informatie voor bewoners en gemeente 
over vergroenen van de wijk. 

“In de afgelopen jaren hebben we zo een aantal groene acties voor 
en met bewoners van de Vruchtenbuurt gerealiseerd”, weet Eline te 
vertellen. In 2022 organiseerde het Team Groene Vruchtenbuurt dan 
ook al de derde Actie Steenbreek. “Naast een groener gezicht voor 
de wijk werkt dit ook de hittestress tegen en zorgt het voor betere 
waterafvoer bij veel neerslag.” Via Duurzaam Den Haag wordt een 
container georganiseerd, en bewoners worden gestimuleerd hun 
tuin en stoeptegels in te leveren. In ruil hiervoor kregen zij dan 
biologisch geteelde plantjes om de wijk en de tuinen weer groen en 
insectenvriendelijk in te richten. In 2021 haalde Den Haag dan ook 
de Gouden Schep bij de NLK Tegelwippen met ruim 200.000 uit de 
grond gehaalde tegels  de meeste van heel Nederland.

Ontstaan is het team “ergens in 2017”, aldus Ellen. Meerdere buurt
bewoners, zo ook deze drie, volgden een oproep van het wijkberaad 
voor het opzetten van verschillende duurzame werk groepen. “Als 
Team Groene Vruchtenbuurt maken wij samen de groene jaar

plannen en stellen wij de begroting voor deze plannen op”, legt 
Ellen uit. “Deze plannen worden dan ook via het wijkberaad met 
belanghebbenden zoals de gemeente of Haagse initiatieven zoals 
Duurzaam Den Haag doorgenomen.” Het team ziet zich in eerste 
instantie als een schakel en stimulator “Samen kunnen wij de Vruch
tenbuurters en de gemeente op verschillende manieren informeren 
en stimuleren bij te dragen aan het vergroenen en verduurzamen 
van de wijk", aldus Max. “We streven ernaar informatie en ideeën 
te leveren voor de privéruimte van de bewoners, maar ook hoe de 
gemeente de openbare ruimte een groener en duurzamer gezicht 
kan geven.” Naast de Operatie Steenbreek zijn ook de regentonnen
acties een groot succes. “Twee jaar geleden hebben wij samen met 
de bewoners meer dan 100 regentonnen geplaatst”, weet Eline te 
vertellen. “Door het recente, winnende voorstel voor het Wijkbud
get kunnen er nu weer zo’n 100 tonnen geplaatst worden. En door 
een volgende actie van komen er nog eens zo’n 50 tonnen bij”, 
aldus Eline. Dus als je ook geïnteresseerd bent in een van de acties, 
hou vooral de Vruchtenmail en Hoplr in de gaten”, adviseert Ellen. 
“Hier informeren wij de bewoners van de Vruchtenbuurt regelmatig 
over duurzame acties en wat er gaande is. Bewoners kunnen zich 
dan via deze kanalen ook opgeven als ze willen meedoen aan een 
actie.” 

Heb je ook ideeën hoe de Vruchtenbuurt duurzamer en groener  
kan worden? Of wil je als vrijwilliger incidenteel helpen bij de ver
schillende acties? Het Team Groene Vruchtenbuurt hoort het graag 
onder groen@wijkberaadvruchtenbuurt.nl. 

Wil je meer weten over het wijkberaad of inschrijven voor de Vruch
tenMail? Kijk dan hier: https://www.wijkberaadvruchtenbuurt.nl/

door Miriam Bujny

Interview met het Team Groene Vruchtenbuurt
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INGEZONDEN BIJDRAGE VAN  
DE WERKGROEP EERLIJK PLAN MIENT 

De Mient verandert elk jaar weer in groene tunnel van bomen.  
Samen met Oud Eik en Duinen vormt het een van de weinige 
groene oases in de Vruchtenbuurt. De toekomst van onze gewaar
deerde groene laan hangt echter aan een zijden draadje. 

Iedereen is het erover eens dat de Mient aan een grondige opknap
beurt toe is, het riool is oud, het wegdek is aan vervanging toe en 
je breekt je nek over de schots en scheve stoeptegels. Maar het 
herinrichtingsplan van de gemeente vond nauwelijks draagvlak in  
de buurt. 2600 buurtbewoners tekenden in 2020 de petitie tegen 
de massale bomenkap. 

Waarom?
Bewoners van de Mient, verenigd in de werkgroep Eerlijk Plan 
Mient, strijden sinds 2016 voor een beter plan. Zij vinden het  
huidige plan van de gemeente onacceptabel om een aantal redenen:
•  Op het groenste deel van de Mient worden alle bomen gekapt 

voor de aanleg van 55 extra parkeerplaatsen, terwijl er nu  
dagelijks al ruim 50 plekken leegstaan.

•  In het plan komt hier slechts de helft van de bomen terug, als 
sprietjes. Het zal decennia duren voor de Mient weer groen is. 

•  De weg wordt verbreed, waardoor automobilisten nóg harder 
gaan rijden. Dit is slecht voor de veiligheid. Snelheidsduivels rijden 
hier soms wel 100 km per uur.

•  Het plan lost het parkeerprobleem in het hart van de Vruchten
buurt niet op. Buurtbewoners vinden de parkeerplaatsen te ver  
en onveilig. 

•  Het aanleggen van extra parkeerplaatsen op deze plek is kapitaal
vernietiging. Ook na de samenvoeging van de parkeergebieden in 
oktober 2022 staan er dagelijks tientallen plekken leeg. 

•  In deze tijd van klimaatopwarming is het ongekend om zoveel 
bomen te kappen, zij zijn hard nodig voor de afvang van CO2,  
de afvoer van water en verkoeling in de versteende stad. 

Eerlijk Plan Mient
Onze werkgroep Eerlijk Plan Mient heeft de afgelopen jaren alles  
geprobeerd om samen met de gemeente tot een beter plan te 
komen. Wij maakten met een stedenbouwkundige een alternatief 
plan, spraken vele malen in bij de gemeenteraad, nodigden raads
leden uit voor overleg, deden eigen (buurt)onderzoek, stapten naar 
de rechter en gingen in hoger beroep. Maar de wethouders houden 
tot op heden halsstarrig vast aan het plan en weigeren in gesprek  
te gaan.

Het kan anders
Vorig jaar deed zich opeens een verrassend positieve ontwikkeling 
voor. Op het deel van de Mient (tussen de Kamperfoeliestraat en de 
Laan van Eik en Duinen) knapte de gemeente de straat op. Daar  
bleken de bomen opeens wél behouden te kunnen blijven en de 
weg kon zijn huidige breedte behouden. Ook kwamen er mooie 
nieuwe (verhoogde) parkeervakken met halfverharding, waardoor 
de bomen beter kunnen groeien en de straat een nog groenere 
uitstraling kreeg, zonder wortels die het wegdek hinderen. 
 
Waarom niet de rest van de Mient net zo opknappen? Hoe moeilijk 
kan het zijn? En het scheelt ook nog eens heel veel belastinggeld. 
Wij hebben onze hoop gevestigd op het nieuw te vormen college 
van B&W.
 
Impasse doorbreken
Wij betreuren het dat de herinrichting van de Mient al zo lang  
stilligt. We hopen dat we samen met de gemeente snel een  
oplossing kunnen vinden die recht doet aan de Vruchtenbuurt  
en waar iedereen tevreden mee is. 
 
Meer weten? Kijk op eerlijkplanmient.nl. 
Wil je meedenken, heb je vragen of opmerkingen over de situatie  
op de Mient? Neem dan contact met ons op via  
eerlijkplanmient@gmail.com.

Bewoners willen dat Mient snel  
wordt opgeknapt
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Verbouwen of verhuizen?
Ik zit op de bank bij een jong gezin in een dubbele boven
woning in de Vlierboomstraat. Hun tweejarige zoontje 
bouwt een wiebelige toren van gekleurde blokken en terwijl 
ik in mijn koffie roer, opent de dame het gesprek: “We 
voelen dat dit huis straks niet meer bij ons past, maar we 
twijfelen of we wel echt willen verhuizen,” vertelt ze. “We 
vinden de buurt heel fijn en hoeven niet ver te reizen naar 
ons werk,” vult haar man aan. “Maar ja, ons gezin groeit en 
we hebben straks wel wat extra ruimte nodig.” Verbouwen 
of verhuizen. Het is een vraag die ik vaker krijg en ik deel 
graag mijn kennis en ervaring. 

Het antwoord hangt af van verschillende factoren, zoals de 
grootte van je gezin, je budget, je levensstijl en de staat van je 
huidige woning. Blij met de locatie, maar meer ruimte nodig? 
Door meer woonoppervlakte te creëren, bijvoorbeeld door 
een dakkapel of uitbouw, en de woning te verduurzamen 
kun je de waarde van je huis verhogen. Is de woning niet 
meer naar je smaak en kies je voor een nieuwe badkamer of 
keuken, dan zorgt dit niet per definitie voor een waardever
meerdering, maar wel voor meer comfort en plezier. 
Een verbouwing brengt echter wel ongemak met zich mee 
en het is niet altijd mogelijk om de gewenste aanpassingen 
te doen. Denk ook na of de verbouwing past bij je toekom
stige woonbehoeften en hoe je de verbouwing kunt finan
cieren. Ik kan je in contact brengen met een betrouwbare 
hypotheekadviseur die je helpt met het inzichtelijk maken 
van de bouwkosten en wat de verbouwing uiteindelijk voor 
je maandlasten betekent. 

Een voordeel van verhuizen ten opzichte van verbouwen is 
dat je bepaalde woonwensen kunt invullen, zoals een tuin 
op het zuiden of een huis in een landelijke omgeving. Boven
dien kun je een huis uitzoeken met een indeling die voor jou 
perfect is en past bij je toekomstplannen. Afhankelijk van de 
stand van de hypotheekrente en je huidige hypotheek, kun 
je wellicht profiteren van een lagere rente. 

Kortom: het hangt af van de individuele situatie en  
persoonlijke voorkeur welke optie het beste past. 

Eerlijk advies geven; dat staat bij mij voorop. Na 1,5 uur  
loop ik via de trap het portiek uit. Geen nieuwe woning  
in verkoop, maar wel twee opgeluchte mensen die nu  
mogelijkheden van hun huis zien, waar ze zelf nog niet  
aan gedacht hadden. Zij wonen de komende jaren nog  
met veel plezier in de Vruchtenbuurt. 

Ferry Rodenburg 
Makelaar 

In het vorige nummer vroegen we mensen die het leuk  
zouden vinden om een column te schrijven. Onverwacht veel 
aanmeldingen waren ons deel; na een grondige selectie  
bleven er twee schrijvers over waaruit we niet konden kiezen.
Dus vanaf nummer vier wordt u afwisselend getrakteerd op 
een column van óf Astrid, óf Remko.

Hieronder introduceren zij zichzelf; op de volgende pagina 
eenmalig hun beider eerste column.

Ik ben Remko
Weet je zeker dat het met een -k is?
Zeg! Ik zal toch wel weten hoe ik heet, of niet soms?
Meestal is het met een -c. Vandaar.
Klopt, maar bij mij niet.
Nee, dat blijkt. Ik zal er rekening mee houden.
Komt door mijn moeder. Die werkte vroeger veel op de  
type machine. Daar zitten de m, de k en de o boven elkaar. 
Voor de c moet je een andere hand en vinger gebruiken.
Dan is een k makkelijker.
Echt waar? Klinkt best logisch, als je er over nadenkt. 
Ja toch? Dat was ook mijn inspiratie om te gaan schrijven:
Kreatief met QWERTY.
Weet je zeker dat het met een -k is?
Ja. Ik vind het een mooie letter.
En jij gaat schrijven voor de Vruchtenpers?
Klopt. Twee keer per jaar, in de oneven kwartalen.
Waar ga je het over hebben? 
Geen idee. Dingen die me op, mee of tegenvallen, denk ik.
Dat kan van alles zijn. 
Okay! Ik ben benieuwd, Remko met een -k.
Ik ook.

Mijn naam is Astrid
Mijn naam is Astrid. Toen ik klein was, wilde ik popster worden. 
Amy, mijn vijf jarige dochter, zingt zelfbedachte liedjes achter op de 
fiets waar ik stiekem naar luister. Ze heeft het van geen vreemde 
want volgens mijn moeder zong ik al voordat ik kon praten. Zingen 
doe ik ongemerkt altijd en overal, daarnaast zing ik in een rock/
bluesband. 

Ik word blij van kleine dingen en de geur van was die buiten aan de 
lijn heeft gehangen. Ik hou van yoga op het strand en het gevoel 
van vrijheid als ik zonder jas naar mijn werk bij de gemeente Den 
Haag kan fietsen. Van vuurwerk en de geur ervan net als die van 
pas gezaagd hout. Ik ben trots op Lenny en Tycho, mijn twee stude
rende zonen, die zulke lieve, mooie (en enorm lange) mensen aan 
het worden zijn. Zij zijn alle drie geboren en getogen Vruchtenbuur
ters. Ik hou van thuis zijn maar ook van festivalletjes, rondreizen in 
verre landen en van kamperen in onze oldtimer caravan. Inmiddels 
ben ik ruim vijf jaar vrijgezel en vraag me soms af of ik moet gaan 
accepteren dat ik eindig als kattenvrouwtje. Dit is regelmatig het 
hilarische onderwerp van gesprek met mijn vriendinnen (waar ik 
ook heel blij van word). 

Kortom, mijn leven is vol, rijk en allesbehalve saai. 
Welcome to it. 
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REMKO MET EEN K

Wennen
Het leek zo makkelijk, verhuizen.
Dozen inpakken, dozen verplaatsen, 
dozen uitpakken.

De kinderen verhuizen niet meer 
mee dus konden wij kleiner  
wonen. Een appartement, in een 
stad, dichtbij het strand, dat waren 
de voorwaarden. Niet hakken, 
breken, boren, slopen, maar hooguit 
een likje verf. Klaar. Hoe moeilijk 
kan het zijn?

En toch ligt het gecompliceerder. Zelfs als de verbouwing meevalt. 
Er verandert meer dan alleen je adres. Je thuis verandert. En dat 
heeft impact. De deuren en vloeren kraken anders. De route naar 
het toilet, die ik 's nachts altijd blindelings kon lopen, is anders. De 
keuken is anders.

En dat is dan alleen nog maar binnen.
Als je zo ver verhuist als wij, moet je ook buitenshuis enorm wen
nen. Ik doe bijvoorbeeld drie keer zo lang over mijn boodschappen 
omdat ik geen idee heb waar ik moet zoeken in de veel te grote 
winkel. Ook de kortste weg naar het station heb ik volgens mij nog 
steeds niet gevonden. Of welk OV moet ik pakken om te komen 
waar ik heen wil? En hoe weet ik dan dat ik daar ben?
Zo is er een hele waslijst van dingen die anders zijn.

Veranderingen zijn niet altijd makkelijk. Zeker niet als je ergens  
23 jaar hebt gewoond. Onze kinderen zijn daar geboren en opge
groeid. Naar school gegaan. Door te verhuizen ontnemen wij hen 
ook de plek waar zij hun jeugd hebben doorgebracht. Dat hebben 
we van tevoren wel met ze besproken. Zij vonden dat prima.

Ik merk wel dat ik het moeilijker vind dan ik dacht. Een nieuw 'thuis' 
is niet zomaar gecreëerd. Dat moet groeien. Gelukkig heb ik daar 
nog even tijd voor. Voorlopig verhuis ik namelijk niet nog een keer. 

Tegelijkertijd moet ik toegeven dat ik me echt wel eens heb afge
vraagd, deze afgelopen twee maanden, waarom we dit ook weer 
een goed idee vonden. Dat waren dan vooral de dagen dat het een 
beetje tegen zat. Slecht weer, op zoek naar iets wat nog ergens in 
een verhuisdoos zit, werkzaamheden in het huis die zorgen dat je 
nog niet echt kunt beginnen met uitpakken en inrichten. Dat soort 
dingen. Daar word ik niet blij van. Onrustig zelfs.

Op die momenten kijk ik om me heen en zoek ik juist de leuke 
dingen. Die dingen waarom we hier zijn gaan wonen.
Het mooie appartement, nu weer helemaal gewit en opgefrist, het 
strand op tien minuten fietsen, de stad dichtbij, de wijk om de hoek. 

De Vruchtenbuurt voelt goed. Daar kan ik wel aan wennen. 

Goed, ik ga weer even verder. Ik zoek nog een paar schoenen.
Geen idee in welke doos dat is beland. 

Remko.

HAAGS FRUIT 

Vakantie
De buurt loopt leeg. Het is vakantie! 
Eindelijk. Ieder heeft verschillende 
plannen om de zomer te gaan 
vieren; Japan, Frankrijk, Terschelling. 
Zelf ga ik op pad met mijn gepimpte 
Sprite uit 1973. In eerste instantie 
kreeg ze de kleuren okergeel en 
rood. Tijdens het schilderen was er 
een stoet aan voorbijgangers, die 
hun herinneringen aan caravans uit 
vervlogen tijden wilde delen. Een 
aantal keer hoorde ik de Bassie en 

Adriaan tune. Neuriënd, zingend, soms fluitend. Maar onmisken
baar... "dat zijn de beste vrinden, die je maar kan vinden". Dat was 
niet de look die ik voor ogen had. Het rood is rigoureus vervangen 
door petrol blauw. 

Wij staan deze zomer in de Achterhoek. Wij vallen op. Wij, mijn 
vijfjarige dochter en ik, zijn in de minderheid. Niet alleen door 
onze kleurrijke verschijning tussen alle beige tenten en praktische 
caravans. Ook omdat we met z'n tweetjes zijn. Om ons heen staan, 
zonder uitzondering, klassiek samengestelde gezinnen. Vader, moe
der met één tot vier kinderen. Net nadat we geïnstalleerd zijn, vormt 
zich een Belgische nederzetting om ons heen. Het centrum van de 
gezamenlijke activiteiten heeft zich pal naast onze caravan geves
tigd. Vier krijsende baby’s worden gegroepeerd uit de vijf bevriende 
gezinnen. Daaromheen drentelen zes luidruchtige peuters die in 
overtreffende trap weer toegeschreeuwd wordt wat ze wel en voor
al niet moeten doen: "Zotteke, d'n evenaar loopt niet door uwen 
gat he". Dit alles was best veel op die namiddag. Het was ronduit 
heftig toen het zich de volgende ochtend om 6:30 herhaalde. 
Toen ik op dat moment, tegen beter weten in, toch een poging 
deed om nog even aan de binnenkant van mijn ogen te kijken, 
bekroop mij een gevoel van heimwee naar mijn ontspannen buurtje. 
Waar baby's wonen die niet in groepjes bij elkaar in bevriende tui
nen worden gezet. Daar waar naast éénoudergezinnen ook gezin
nen wonen met twee mama's, studenten, paradijsvogels, senioren 
en alleenstaanden. Waar wij onderdeel zijn van de norm en niet de 
uitzondering. 

Mijn yogajuf klinkt in mijn hoofd: je bent klein in je grootheid en 
groot in je kleinheid. Accepteren en waarderen wat je hebt. Dat is 
de kunst.
De Vruchtenbuurt staat niet voor niets in de top drie populairste 
Haagse buurten. We staan maar liefst op de tweede plek!

Na de vakantie loopt onze buurt weer vol met alle buren, die zich 
heimelijk geërgerd hebben aan die snurkende buurman een tent 
verderop. Die op momenten hebben verlangd naar hun Vruchten
buurtje. Daar waar je kunt zijn wie je bent, zonder uit de toon te 
vallen. Zonder klef te willen worden, voel ik toch een soort verbon
denheid; "zie je Bassie gaan, dan komt Adriaan eraan."

Astrid.
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Speelfestijn Abrikozenplein  
in woord en beeld

Het speelfestijn kende zijn debuut in 2020, het eerste coronajaar. 
De drie initiatiefnemers  Cliff en Shirley Neervoort en Mike de 
Groot  vertellen me de avond voor het festijn weer losbarst hoe het 
destijds allemaal begon. Cliff: “We dachten toen, de kinderen heb
ben niks, er kan niks, laten we iets leuks voor ze organiseren.” Ze 
bedachten een waterfestijn, maar omdat het niet echt geschikt weer 
leek te worden, kwamen ze in allerijl met een ander plan. Een paar 
kleine springkussens, een stormbaantje; net als nu, maar allemaal 
wat kleinschaliger. Cliff: “Het begon alsnog als waterfestijn, want  
’s ochtends kwam de regen eerst met bakken uit de lucht!”

‘L..len voor spullen’
Het festijn heeft zich in de jaren daarna ontwikkeld tot de geoliede 
machine die het nu is. Behalve de drie die de organisatie vooraf 
doen, is er sinds vorig jaar een schil van buurtbewoners omheen  
gekomen die meedenken waar nodig en onmisbaar zijn bij de op
bouw en het reilen en zeilen op de dag zelf.
En hadden ze bij de eerste editie voor de kinderen een pakje drinken 
en mandarijn van de Lidl, inmiddels is de sponsoring haast van pro
fessioneel niveau. Cliff blijkt heel goed te kunnen, laat ik het netjes 
zeggen, ‘kletsen voor spullen’. Zelf formuleert hij het op rijm. In de 
weken voorafgaand aan het festijn zag ik op de Facebookpagina 

al een stoet van sponsoren en gesponsorde items voorbijkomen. 
Van drinken en lekkers voor iedereen (snoep én gezond) tot kleine 
zonnebrandsprays; van een mobiel toilet tot barbecuesauzen. Mike: 
“We hebben ook budget gekregen van de gemeente; sinds corona 
kun je onder de noemer ‘bewonersaanvraag’ tot 750 euro subsidie 
voor buurtevenementen aanvragen. Daar betalen we de huur van de 
speeltoestellen, tafels en banken van. En de rest krijgen we praktisch 
allemaal gesponsord.” Ook de Vebego Foundation, van het bedrijf 
waar Shirley werkt, heeft een bijdrage geleverd. Nieuw dit jaar was 
de hulp van Scoutinggroep MacDonald. Ze hadden een informatie
kraam op het plein en de scouts hielpen bij de speeltoestellen.

Lustrum
Ook dit jaar waren er honderden kinderen met hun ouders bij het 
festijn, wederom een geslaagde middag. De organisatoren zijn in 
gedachten alweer een jaar verder, bij het vijfde speelfestijn. De  
bedoeling is om dat groots aan te pakken. Het zou mij niets ver
bazen als er dan een miniDisneyland verrijst.

Wil je op de hoogte blijven? Zoek op Facebook de pagina Festijn 
Abrikozenplein op.

OP ZATERDAG 19 AUGUSTUS WAS DE VIERDE EDITIE VAN  

HET SPEELFESTIJN ABRIKOZENPLEIN. EEN FEEST VOOR KINDEREN,  

MET EEN STORMBAAN, ETEN, DRINKEN EN VOORAL HEEL VEEL PLEZIER. 

door Marieke Morshuis
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door Christine Albertz

ER VALT VEEL REGEN, DEZE ZOMERVAKANTIE. EN DE BOSKABOUTER IS OOK  

AL DICHT. WE HADDEN ONS DE ZOMER WAT KLEURIGER EN FLEURIGER VOORGESTELD,  

AL DOET AL DIE NATTIGHEID DE NATUUR BEST GOED.

De Boskabouter:  
waar de passie overwint

Zelf net terug van een verre reis, ontmoet ik Paul Doeve, de eigenaar 
van de Boskabouter, in het altijd gezellige Appels& Peren. Onder 
het genot van een heerlijke cortado hebben wij een geanimeerd 
gesprek, waarin de ultieme passie voor bloemen steeds opnieuw de 
boventoon voert.

De aanleiding
Op een goede dag in het voorjaar, toen ik weer eens een heerlijke 
bos bloemen bij de Boskabouter ging halen, liet Paul zich ontvallen 
dat hij van plan was om in de loop van het najaar met pensioen te 
gaan. De schrik sloeg mij om het hart. De Boskabouter weg? Tijd 
voor nader onderzoek; hoe, wat dan, waarom?

Stukje geschiedenis
Alvorens we meteen naar het dreigende einde toe duiken, eerst een 

stukje geschiedenis, voor sommigen al bekend uit een eerdere editie 
van de Vruchtenpers.

Paul ging in 1978 naar de pedagogische academie (Zandvoortse
laan). Tegelijkertijd was hij “op zichzelf” gaan wonen, en moest 
hij geld verdienen om zijn eigen broek op te houden, c.q. nieuwe 
spijkerbroeken te kopen. Hij werkte al een aantal jaren als bloemen
jongen op de veiling, zes dagen per week, soms al 's ochtends voor 
school.
Paul wist regelmatig de hand te leggen op de doorgedraaide bloe
men (niet verkochte bloemen op de veiling) en al gauw stond zijn 
hele huisje in de Pippelingstraat vol met fleurige bloemen. Het was 
wel wat veel en via het melkboertje, die toen nog langs de deuren 
ging, begon Paul met de verkoop van bloemen. Hij stopte bij de  
veiling en via zijn inmiddels opgebouwde netwerk van kwekers 
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kocht hij voortaan de bloemen in, waarmee hij, met een bollen
mand, langs de deuren ging (o.a. in Loosduinen) en voorzag zo in 
een bescheiden inkomen. 

Een eigen stekje
In 1978 nam Paul een illegaal standplaatsje in de Appelstraat over, 
voor de bakker in de gallerij. Die Spijkstaal, zoals je zo'n stalletje 
noemt, (met Ab Fleurix op de achterkant, een tekening van Asterix 
mèt bloemen zonder Obelix) stond daar al jaren; alle buurtbewoners 
kenden dat ding al.
Paul haalde de benodigde vakbekwaamheidspapieren en kon zich 
inschrijven bij de Kamer van Koophandel.

In 1984 liet hij vervolgens, na goedkeuring van de gemeente, zijn 
eerste houten kraam neerzetten. Die werd achteraf echter te groot 
bevonden voor die locatie langs de stoeprand.

Daarom werd hij in 1985 verplicht naar de 'kopse' kant van het  
parkeervak verwezen door diezelfde gemeente (Dus hoek appel
straat/ Thorbeckelaan), waar de huidige Boskabouter nog steeds 
gevestigd is. Wat eerst voelde als een soort van verbanning naar de 
buitenkant van het winkelgebied, bleek later een gouden greep.
Omdat hij toch moest verhuizen naar die nieuwe locatie (ook voor 
Paul wèl meer ruimte) liet hij meteen een nieuwe  grotere  houten 
kraam bouwen en ruilde de wagenbouwer de eerste meteen in.
Deze oorspronkelijke eerste houten kraam staat nu nog steeds op 
het Thomsonplein. 

In 1992 vond Paul het tijd om een behoorlijke kiosk neer te zetten. 
Maar dat ging zomaar niet.

De gemeente
De gemeente duikt in het verhaal van Paul steeds weer op als een 
instituut dat je niet echt IN het zadel helpt, maar zorgt voor de 
nodige obstakels en valkuilen op de weg. 

Paul had zich dan ook bepaald niet gerealiseerd wat erbij komt kij
ken wanneer je als hardwerkende ondernemer een behoorlijke kiosk 
wilt neerzetten. Er moest zelfs een nieuw huisnummer komen (361 
A). Uiteindelijk stond er vier jaar en veel gesoebat later, en zo'n 
80.000 gulden duurder dan aanvankelijk beraamd, een prachtige 
nieuwe kiosk, compleet met kelder.

Een leuk detail is dat de grote boom, die nu 'door' de huidige kiosk 
heen groeit, er in de beginjaren al stond, als piepklein boompje!
Jammer voor Paul dat het niet geoorloofd was om zijn waren uit 
te stallen, wat als bloemenkiosk toch heel voor de hand liggend en 
wenselijk is. 

Tachtig centimeter heb je, zei de gemeente, en geen millimeter 
meer. De strijd met de ordehandhavers en de gemeenteambtenaren 
werd aangegaan. Paul stalde zijn planten en bloemen vrolijk uit, en 
het ambtelijk apparaat bezweek uiteindelijk onder deze bloemen
pracht en gaf na twee jaar de strijd op; Paul kreeg zijn vergunning.
Haha: maar de gemeente had nog een geintje in petto. Ze had
den een project Vroondaal bedacht. En daarvoor moest er wat 
met rioleringen gebeuren. En laat nou net de hele Appelstraat en 

de Thorbeckelaan daarvoor heringericht moeten worden. Dertien 
maanden lang was het een grote zandhoop rondom de mooie 
nieuwe bloemenkiosk, en werden er manshoge rioolbuizen de 
grond in gewerkt. Paul ging zes dagen werken, maar er toch bijna 
aan failliet. Geen schadevergoeding, zoals je zou verwachten voor 
een gedupeerde ondernemer. Zes jaar lang werd er strijd gevoerd, 
met elke drie maanden een andere ambtenaar. Hopeloos.

Corona
Tijdens de lockdown waren er meer mensen thuis. Geld konden we 
nergens aan uitgeven, maar de bloemenkiosk was open en mensen 
haalden wat vrolijkheid in huis. Dus gelukkig had die tijd geen  
nadelige gevolgen voor de Boskabouter. De bloemenkiosk floreerde.

Uiteindelijk
Wat voor de klant zo'n bloemenparadijs op aarde lijkt, blijkt in 
werkelijkheid het resultaat van keihard werken, veel frustraties en 
tegenslagen overwinnen, knokken tegen de gemeente (i.p.v. MET), 
maar vooral toch ook: een diepgewortelde passie voor bloemen. 
Langzaam is Paul in de jaren 2006/2007/2008 weer uit dat diepe dal 
gekomen. In 2009 werd het drukker en drukker. 

Rond 2009/2010 kwam Margareth Korpel De Boskabouter verster
ken, met een hele creatieve inbreng, en in de daaropvolgende jaren 
schoot De Boskabouter omhoog naar hoger dan ooit. De werkdruk 
was zwaar. Maar gelukkig heeft Paul tot op de dag vandaag altijd 
een fijn en goed team om zich heen weten te verzamelen, dat ook 
echt een absolute steunpilaar was voor Paul, door de jaren heen.

Mooi
Als ik Paul vraag hoe hij nu op dit alles terugkijkt, is hij toch een heel 
gelukkig mens. Met voldoening kan hij denken: mijn plekje, mijn 
zaak, mijn bloemen. En de waardering en het enthousiasme van de 
vele trouwe klanten doen hem natuurlijk extra goed. Hij zegt: ik ben 
altijd gegaan voor waar ik van hield, de bloemen, en ik ben altijd 
dicht bij mezelf gebleven. Mooier kan eigenlijk niet.

(Open) einde
Voor Paul is het nu tijd om met pensioen te gaan. Tot mijn grote 
blijdschap heeft hij een uitstekende opvolger gevonden en er waren 
al goede afspraken gemaakt. Alles leek in kannen en kruiken en 
zowel de buurt als Paul konden opgelucht ademhalen.
Maar…de gemeente zou de gemeente niet zijn als…
We gaan het zien. Maar 1 ding staat voor Paul vast: in november 
gaat hij met pensioen!
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Ontdek Zo Outdoor bij Ferguson!

De BSO voor kinderen die graag buiten zijn en 
de natuur als speelplek willen ontdekken!

Muurbloemweg 41, Den Haag
06 15 45 37 77
ferguson@zokinderopvang.nl



“ALS STRAATVERTEGENWOORDIGER MAAK JE LEUKE DINGEN MEE”

Perziklaan/Kruisbessenstraat

Ineke de Jong is geen onbekende in de Vruchtenbuurt: na een  
blauwe maandag als secretaris van het Wijkberaad was ze tot een 
aantal jaar geleden als redacteur actief bij de VruchtenPers. Sinds 
2015 is zij straatvertegenwoordiger van de Perziklaan en Kruis
bessenstraat en voortrekker van de buurttuin op het midden van 
voorgenoemde laan. “Je bent het visitekaartje van de straat.”
 
Hoe ben je straatvertegenwoordiger geworden?
“Naar aanleiding van een oproepje in het wijkmagazine heb ik me 
aangemeld. De Perziklaan is best een lange straat, met huizen aan 
weerszijden, en dat daar dan niemand voor was vond ik best een 
raar idee. En mij sprak het sowieso wel aan om de ogen en de oren 
van de straat te zijn. Ik heb ook nog een tijdje de Aalbessenstraat 
onder mijn hoede gehad, maar daar is nu iemand anders voor 
gevonden. Het stoort me best om in de VruchtenPers toch iedere 
keer weer lege plekken te zien in het overzicht van straatvertegen
woordigers.”

Wat houdt het straatvertegenwoordigerschap voor 
jou in?
“Ik ga als straatvertegenwoordiger niet met een bloemetje langs de 
deuren bij nieuwe bewoners, dat past niet bij mij. Ik vind het wel 
fijn als mensen mij weten te vinden, voor reparaties aan de straat, 
of als de ORAC vol is. Dan maak ik daar een melding van. Ik merkte 
al vrij snel dat je wat bekender raakt met de buurt, mensen die 
je herkennen of aanspreken. Soms weet men mij zelfs té goed te 
vinden: ik werd eens aangesproken op de plaatsing van een nieuwe 
laadpaal voor elektrische auto’s, terwijl ik daar niets mee te maken 
had gehad. Ik wist van niks, haha! Ik combineer het straatvertegen
woordigerschap met het onderhoud van onze buurttuin, samen met 
een stuk of vijf andere mensen. En tot slot heb ik geleerd dat je als 
straatvertegenwoordiger onpartijdig moet zijn.”

Wat zijn dingen die je zijn bijgebleven als straatver-
tegenwoordiger?
“Ik heb als straatvertegenwoordiger altijd goed contact gehad met 
de vorige stadsdeeldirecteur van Segbroek, Annette De Graaf. Toen 
bekend werd dat zij zou stoppen als stadsdeeldirecteur, vertelde ze 
dat zij als afscheidscadeau van het stadsdeelkantoor in iedere wijk 
van Segbroek een regenboogbank mocht plaatsen. Aan mij vroeg ze 
om bij de andere straatvertegenwoordigers te peilen wat een goede 
plek in de Vruchtenbuurt zou zijn. Uiteindelijk gingen de meeste 
stemmen naar het Abrikozenplein en mocht ik aanwezig zijn bij de 
plaatsing. Dat zijn leuke dingen. En in mijn achterhoofd speel ik met 
het idee van een straatfeest. Dat hebben we tot nu toe nog niet, en 
ik schat in dat een aantal mensen dat wel heel leuk zou vinden.”

Wat maakt de Perziklaan bijzonder?
“Er woont een gemêleerde groep mensen. In de aanleunwoningen 
wonen 55plussers, op de laan zelf wonen voornamelijk werkende 
mensen, hier en daar wat jonge ouders met kleine kindjes, en er 
wonen zelfs nog wat studenten. Zoals ik al zei is het best een lange 
straat, en sommige stukjes van de straat hebben onderling meer 
contact dan andere. Maar ik vind het de mooiste laan van Den 
Haag!”

Wat wil je de lezers graag meegeven?
“Net als andere straatvertegenwoordigers die al op deze plek aan 
het woord zijn geweest zou ik willen zeggen: houd het netjes. Ook 
qua hondenpoep, al zie ik dat de mensen die hun honden hier laten 
poepen vaak niet eens mensen uit de straat zijn. Maar als straat
vertegenwoordiger maak je leuke dingen mee, leer je leuke mensen 
kennen en je kan best heel wat bereiken voor je eigen buurt. Ik zou 
andere mensen aanraden het gewoon te proberen.” 

STRAATVERTEGENWOORDIGER AAN HET WOORD:
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De schooldirecteur woont trouwens ook in de Vruchtenbuurt. Maar 
bovenal was ik zelf heel nieuwsgierig naar het nieuwe gebouw, 
als moeder van een oudOaseleerling. En ik dacht dat er vast meer 
buurtbewoners benieuwd zouden zijn. Reden genoeg dus voor een 
gesprek met schooldirecteur Adam Altena en een kijkje binnen de 
nieuwe muren.

Een nieuwe naam
Om te beginnen, een nieuwe naam? Van Oase naar Aquamarijn. 
Adam Altena: “Het gebouw huisvest niet meer alleen basisschool 
de Oase. Het nieuwe kindcentrum is een samenwerkingsschool van 
De Oase, SBO Pastoor van Ars en Timo DAK dagopvang en BSO. 
Dus ook een nieuwe naam.” Een kleine googleactie leert mij dat 
aan de steen aquamarijn diverse eigenschappen worden toegedicht 
die uitstekend passen bij een school: ‘helpt intellect te scherpen 
en structuur en orde te scheppen en maakt speels en creatief. Een 
goede steen om kennisoverdracht te verbeteren. En aquamarijn 
werkt rustgevend.’ Bovendien is de Latijnse en Italiaanse betekenis 
van aquamarijn (aqua marina) ‘zeewater’.

Een nieuw gebouw
Adam leidt me trots rond door het prachtige gebouw. Het geeft een 
gevoel van rust, ruimte en licht. Dat kan ook komen doordat het de 
laatste vakantieweek is. Maar leeg is het niet. Diverse leerkrachten 

zijn weer aan het opstarten en bezig met de voorbereiding van het 
nieuwe schooljaar. Bovendien, met de dagopvang en BSO in het 
gebouw, zijn er nu het hele jaar door toch kinderen aanwezig.
BSOkinderen zitten met een ochtendhapje en drankje bij elkaar 
in de grote keuken op de begane grond. Adam: “Die keuken is zo 
ingericht en geëquipeerd dat we er ook kooklessen kunnen geven. 
Het gebouw biedt allerlei nieuwe mogelijkheden.” Zo lopen we 
even later langs het technieklokaal en een dans en muzieklokaal, 
compleet met spiegelwand. Terug van weggeweest is de Kuil, een 
begrip in de oude Oase. De plek voor weekafsluitingen, de eind
musical en andere samenkomsten. De nieuwe Kuil is, aan de brede 
gang meteen na de ingang, niet te missen en heeft de uitstraling 
van een professionele theaterzaal. De klaslokalen zijn gegroepeerd 
rond leerpleinen, verdeeld over drie verdiepingen. Op de tweede 
verdieping zitten maar liefst twee ruime gymzalen. De kleuren zijn 
overal in het gebouw zacht en licht, hier en daar kijk je langs de 
verdiepingen helemaal tot aan het dak. Ook die hoogte geeft een 
ruimtelijk gevoel. 

Hoe meer scholen, hoe meer vreugd
Adam: “In 2011 begonnen we bij de Oase na te denken over nieuw
bouw. Na ons besluit zijn we in gesprek gegaan met de Pastoor 
van Ars school  ook een school van stichting Lucas Onderwijs en 
ook op zoek naar nieuwbouw  over een eventuele samenwerking. 

door Marieke Morshuis

Een kijkje in de nieuwe school
DE SCHOOL LIGT WELISWAAR NET NIET IN DE BUURT ZELF, MAAR ZO  

VEEL VRUCHTENBUURTKINDEREN GINGEN NAAR DE OASE DAT DIT ONZE 

AANDACHT VOOR DE NIEUWBOUW ZEKER RECHTVAARDIGT. 

VAN OASE NAAR AQUAMARIJN
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En in 2017 voegde stichting DAK zich bij ons, die met de opvang 
Timo DAK mogelijkheden zagen voor samenwerking.” Toen het 
architectenbureau al was geselecteerd  Spring architecten  kwam 
ook Hofstad mavo nog op de deur kloppen. Dat leidde tot een 
‘eindstand’ van dag en buitenschoolse opvang, regulier en speciaal 
basisonderwijs (samen Kindcentrum Aquamarijn) en het Yes College, 
met middelbaar onderwijs op kader, TL en havoniveau, in nauwe 
samenwerking met het Hofstad Lyceum.
Het gebouw geeft onderdak aan twaalfhonderd leerlingen, je kunt 
het je haast niet voorstellen. De verbondenheid tussen alles en ieder
een wordt gesymboliseerd in een kunstwerk van kunstenares Nynke 
Koster, waarin handafdrukken zijn verwerkt die ze van alle leerlingen 
heeft gemaakt.

Verbouwing uit het boekje
Met elkaar hebben de partijen heel precies doorgedacht over 
wensen en benodigdheden. Adam: “We wilden zeker geen ‘gan
genschool’, maar pleinen. We moesten bepalen welke ruimtes we 
wilden, zoals gymzalen, technieklokalen en een theaterzaal, maar 
ook nadenken over noodzakelijke bergruimte. Bijvoorbeeld voor 
teken en handvaardigheidsspullen en reservemeubilair. En wat te 
denken van alle kerst en sinterklaasmateriaal, daarmee alleen al 
kunnen we een hele zolder vullen.” Hij kijkt terug op een mooi 
proces. “We borduurden met elkaar voort op al een prachtig plan 

van de architect. Het is een fijne vorm om al vanaf het begin mee te 
kunnen denken.” Ook met de aannemer, voor en tijdens de bouw, 
waren er nog de nodige keuzes te maken. Besluiten over grote  
zaken als materiaal voor de vloeren en positionering van binnen
ramen en over kleinere details, bijvoorbeeld deurbeslag.
Heel bijzonder is dat het gebouw volledig energieneutraal is, als 
eerste schoolgebouw in Den Haag. “Er liggen 1080 zonnepanelen 
op het dak,” zegt Adam met enige trots. De verlichting werkt op  
bewegingssensoren en het binnenklimaat is slim gereguleerd. Zo 
heeft de school geen zonneschermen, maar ‘wimpers’ voor de 
ramen, die de ergste warmte buiten houden.

In september 2021 startte de aannemer met de bouw en zei toen: 
“Op 24 maart 2023 lever ik op.” “En,” zegt Adam, “dat heeft hij 
op een haar na gehaald. Uiteindelijk werd het 11 april. Maar al met 
al is het behoorlijk voorspoedig verlopen allemaal. Afgelopen mei 
zijn we vanuit de verschillende locaties hiernaartoe verhuisd en echt 
samen begonnen.” Op 22 september wordt het gebouw officieel 
geopend.

Meer weten over de bewoners van het nieuwe gebouw? Kijk op 
kcaquamarijn.nl of yescollege.nl.
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Elke zaterdag is er vrij dansen van 20.00 uur tot 24.00 uur.

Niet denken "ik kan het niet meer dus wat heb ik daar te 
zoeken", maar kom gewoon. Er zijn altijd mensen die u willen 
helpen met dansen en u wegwijs willen maken. Op de Mient is 
ruimte voor iedereen.

Door te bewegen op dansmuziek krijg je een vrij gevoel en dat is 
ook plezier. Dansen geeft contact met mensen door vrolijk met 
elkaar te praten. U heeft vroeger vast wel gedanst, maar door 
allerlei omstandigheden is er al jaren niets meer van gekomen. 

Maar toch kriebelt het, laat u verrassen en stap over die drempel.

KOM EEN AVOND NAAR "DANSCLUB DE MIENT".

Op de vrijdagavond zijn er workshops of andere activiteiten,  
informatie daarover staat op de website www.dansclubdemient.nl.
 
De workshops in oktober van salsa en lijndans zijn goed bezocht 
en hebben de enthousiaste deelnemers veel plezier gegeven.

Tot ziens op de Mient en alvast een hele gezellige avond.

Behoefte aan (gratis) juridisch advies?
Iedereen wordt wel eens geconfronteerd 
met een juridisch probleem waar men zelf 
niet uitkomt en waarbij advies door een 
deskundige gewenst is. Is dat onverhoopt 
het geval, dan kunt u ook in het nieuwe 
jaar bij ons terecht voor het maken van 
een afspraak voor een vrijblijvend advies-
gesprek in uw vertrouwde Abri. 

Zo kunt u bij (huis)advocaat EricJan Krijgsman 
terecht voor allerhande juridische aangelegen
heden, waaronder die binnen VvE’s maar ook 
op de werkvloer of binnen het gezin. 

Ook over de mogelijkheden van een schade
vergoeding, bijvoorbeeld na een (bedrijfsof 
verkeers) on geval kunt u kosteloos worden 
geadviseerd. Daarnaast zijn de ondernemers uit 
de Vruchten buurt van harte welkom voor een 
kosteloos adviesgesprek, bijvoorbeeld indien 
problemen bestaan met afnemers of leveran
ciers. Of wellicht hebt u hulp nodig bij het 
opstellen van een goede incassobrief? En hebt 

u als ondernemer wel eens gedacht aan het 
opstellen van algemene voorwaarden? 
Bij (huis)notaris Germaine von Bannisseht kunt 
u terecht voor alle vragen op notarieel gebied 
zoals bijvoorbeeld over wijzigingen van een 
appartementensplitsing, het oprichten van 
een B.V. of het maken van een testament of 
samenlevingscontract. Ook kunt u bestaande 
stukken (testamenten, huwelijksvoorwaarden, 
samenlevingscontracten) laten beoordelen; zijn 
ze nog steeds upto date? Het is aan te raden 
een dergelijke check eens in de vijf jaar uit te 
laten voeren. Wanneer is dat bij u voor het 
laatst gebeurd? 

Wilt u intussen een kosteloos (eerste) advies 
van (huis)notaris Germaine of (huis)advocaat 
EricJan in Wijkgebouw De Abri? Maak dan een 
afspraak via het betreffende kantoor  
onder vermelding van “VruchtenPers”. 

Naast een fysieke afspraak in de Abri, bestaat 
ook de mogelijkheid van een telefonisch  
consult en/of de mogelijkheid van videobellen. 

Behoefte aan (gratis) juridisch advies?

Bent u toe aan  
ontspanning 
en wilt u een gezellig 
avondje uit? 
Dan bent u bij ons aan 
het goede adres.

Foxtrot, salsa, lijndans, gezelligheid en meer....
Heeft u zin in een gezellige avond, kom dan bij ons, DANSCLUB de MIENT, op de Mient 273D te Den Haag.

Drost Juten Netwerk Notarissen
Germaine Olde Heuveltvon Bannisseht
T 070 – 342 51 00
E notarisgb@drostjuten.nl

ScheerSanders Advocaten
EricJan Krijgsman
T 070 – 365 99 33
E krijgsman@scheer.nl
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Roel Sauerbreij?!
Toen
31 graden Celsius wordt het vandaag in 
de Vruchtenbuurt. Maar in de Abri, waar 
ik Roel ontmoet, is het nog betrekkelijk 
aangenaam.

In de buurt wonen behoorlijk wat  
mensen die Roel nog steeds erg missen, 
en zich afvragen hoe het nu met hem 
gaat. Hij was tenslotte de man die zich 

jarenlang (12/13) heeft ingespannen voor allerlei activiteiten, met 
name voor de senioren in de wijk.

In 2009 werd Wim Abbenhuis voorzitter van het wijkberaad van 
de Vruchtenbuurt en toen werd een aantal zaken een nieuw leven 
ingeblazen. Zoals de straatvertegenwoordiging. Roel werd toen  
coördinator van de straatvertegenwoordigers. Dat zijn de mensen 
die praktische zaken in de eigen straat signaleren (met behulp 
van alerte buren) en eens per twee maanden bijeenkomen om de 
toestand in de wijk te bespreken, die overigens in de Vruchtenbuurt 
overwegend goed is. 

Naast de coördinatie van de Straatvertegenwoordiging organiseerde 
Roel dus ook tien jaar lang allerlei activiteiten voor de senioren, 
ondersteund door een vast team van ongeveer 8 gastvrouwen.

Te denken valt aan rummikubmiddagen, sjoelen, diners, uitjes, en 
koffieochtenden. Het was een kwetsbare rol, want Roel organi
seerde alles alleen. Als Roel weg zou vallen, zouden al die, zo voor 
het sociale contact in de wijk ontzettend belangrijke, activiteiten 
ophouden en mogelijk de eenzaamheid onder ouderen vergroten.  
Er werd een activiteitencommissie in het leven geroepen om de 
zaken over te nemen. Die heeft al veel mooie dingen bewerk stelligd, 
maar de seniorenactiviteiten zijn niet echt opgepakt na Roels’ 
vertrek, en dat gaat hem wel een beetje aan het hart, omdat hij als 
geen ander heeft ervaren hoe belangrijk deze activiteiten voor de 
mensen waren. Gelukkig is er nog wel steeds de koffieochtend in de 
Abri: iedere derde woensdag van de maand!

En nu
Voor Roel kwam zijn overdracht aan de commissie op een goed 
moment. Hij had genoeg gedaan en zijn werk was voltooid, en  
bovendien werd hij opnieuw opa. Zijn dochter woonde door  
omstandigheden even bij hem en zijn vrouw in huis: en toen was er 
opeens weer een kind dat om aandacht vroeg.

Daarnaast ontbreekt het Roel bepaald niet aan hobby’s. Hij fietst, 
tennist (2x per week) bij Berg en Dal, hij heeft drie dochters en vier 
kleinkinderen en zowel met hen als met zijn vrienden en kennissen 
houdt hij regelmatig contact. Verder doet hij nog aan bridgen (2x 
per week) en speelt hij Mahjong (3x per week), kookt hij iedere dag 
en helpt in het huishouden.

Roel is altijd al een actieve man geweest en vorig jaar werd hij 
beloond voor zijn verdiensten met een lintje. Enerzijds omdat hij 
jarenlang rondleidingen en kinderfeestjes in Blijdorp heeft verzorgd 
(na een cursus van een half jaar) en anderzijds voor zijn activiteiten 
voor de senioren in onze buurt.

Privé verzorgt Roel nog steeds wel eens leuke uitjes, bijvoorbeeld 
naar het Westland (rondvaart/bijenteelt/snoepwinkelmuseum) o.a. 
voor zijn Abri Mahjong club of zijn tennisgroepje.

Zijn vrouw doet aan al deze drukke activiteiten niet mee.  
Zij is ongelooflijk creatief en doet al haar hobby’s gewoon thuis.  
Een mooi contrast, noemt Roel het.

In november zijn ze 50 jaar getrouwd: alvast gefeliciteerd!

HOE IS HET NU MET …
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    door Isabella Spaans

“ Poortje dicht  
is kinderen thuisblijven,  
poortje open  
dan mag het”

DRIE VERBONDEN ACHTERTUINEN  
ALS PARADIJS VOOR BUURKINDEREN
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Hoe is het idee van drie verbonden tuin ontstaan?
Merit: “Wij kwamen hier twee jaar geleden wonen en onze tuin was 
ingeklemd tussen allemaal hoge schuttingen. Wij zagen toen bij Eva 
en Hans dat hun schutting met de andere buren naar achteren toe 
trapsgewijs afliep, wat een heel ruimtelijk effect had. Dat wilden wij 
ook wel. Eerst overlegden we over hoe laag het precies zou worden, 
maar Evi speelde al best veel bij Jack en Joris, en toen we een keer  
’s avonds een wijntje dronken ontstond het idee om een poortje in 
de schutting te maken. Veel handiger.” Eva: “We hadden allebei een 
grote trampoline in de tuin staan, en die zijn superlelijk, dus toen 
hadden we het idee: ieder een halve trampoline is mooier dan  
allebei een hele, en de kinderen spelen er toch samen op.” Merit: 
“En toen is het tweede gat ontstaan.” Irma: “En toen wij hier vorig 
jaar kwamen wonen moest de schutting er door de verbouwing  
tijdelijk uit. En toen hadden we de keuze: gaan we heel de tuin 
weer dichtmaken of gaan we een aflopende schutting doen? Dat 
hebben we aan de andere kant met de buren ook. En uiteindelijk 
hebben wij er ook een poortje in gemaakt.”

Hebben jullie regels opgesteld?
Merit: “Poortje dicht is kinderen thuisblijven, poortje open dan 
mag het.” Eva: “Maar het poortje kan al heel lang niet meer dicht, 
haha.” Merit: “Met eten houden we de kinderen thuis.” Eva: “Ja, 
je mag niet bij iemand naar binnen na het eten, na bedtijd…” Irma: 
“… en wanneer er niemand is.” “Eva: “Die afspraken zijn gewoon 
organisch ontstaan. De kinderen zijn groot genoeg om soms te  
zeggen ‘nu even niet’.” Irma: “Ons poortje is weleens dicht, maar 
dat is meer voor de konijnen. Voor ongewenste kinderen en  
konijnen, haha.” Merit: “Maar als alle kinderen er zijn mogen ze 
eigenlijk gewoon altijd bij elkaar spelen.”

Wat doen jullie zoal in de tuin?
Merit, lachend: “Klussen en slopen!” Eva: “Met z’n drieën heb
ben we de schuur verbouwd. Irma heeft het dak verwijderd, Merit 
heeft het terras gedaan. Met warm weer hebben we lekker een 
badje staan, en de kinderen stoeien graag.” Merit: “Wij hebben 

eigenlijk niet eens zoveel in de tuin. Ja, een halve trampoline. Maar 
onze schommel hangt bij Eva en Hans in de tuin omdat wij geen 
boom hebben en zij wel.” Eva: “En jullie hebben weer een grote 
picknicktafel, dus als we dan buiten zitten, zitten we aan jullie 
picknicktafel.” Merit: “En Irma en Wouter hebben een zandbak en 
een boomhut, dus waarom zouden wij die dan ook nemen?” Irma: 
“En de konijnen hebben drie tuinen, haha.” Eva: “En we hebben 
nog een kat, en tot voorkort nog een reuzenschildpad.” Merit: “De 
kinderen spelen eigenlijk altijd wel samen, maar wij zijn natuurlijk 
ook gewoon met onze eigen dingen bezig. Maar met lekker weer 
zitten we wel vaak lekker te borrelen.”

Wat zijn de voordelen?
Irma: “Ik vind het nu wel echt ideaal, ik heb bijvoorbeeld ook wel 
eens de babyfoon bij jullie in de tuin gezet. Heel fijn als je soms echt 
even iets moet doen. Het is één grote luxe dat er altijd mensen in 
de buurt zijn. Er zou wel echt iets héél raars moeten gebeuren, zou 
dit het niet meer waard zijn. Soms zit ik gewoon even in mijn eentje 
koffie te drinken in de tuin en zijn de kinderen in een andere tuin aan 
het spelen. Zonder dat je iets hebt georganiseerd.” Merit: “Ik denk, 
of tenminste ik hoop, dat we het ook allemaal wel zouden zeggen 
als er iets aan de hand zou zijn.” Eva en Irma, instemmend: “Ja.”

Zijn er ook nadelen?
Irma: “Nou, als ik beneden zit te werken en er komen ineens zes 
kinderen de tuin in, dan liever even niet. Dat is een keer gebeurd, 
namen jullie kinderen ineens een vriendje mee om te laten zien hoe 
ons huis eruitzag, haha, dat mag best, maar is niet zo handig als 
ik zit te werken.” Merit: “Wij doen tegenwoordig ’s nachts wel de 
deur op slot, want het is ook weleens gebeurd dat Stephan en ik 
nog lagen te slapen en dat de kinderen al bij de anderen aan het 
kijken waren wat er voor ontbijt stond.” Irma: “Als de kinderen 
groter worden, komt er misschien wel een moment dat je anders 
over bepaalde dingen gaat denken.” Merit: “Onze makelaar prees 
de tuinen in de Meloenstraat aan als ‘Jip & Janneke’tuinen.” Eva: 
“Echt? Die van ons ook!”

BUREN: DE ÉÉN IS ER GEK OP, DE ANDER NIET. IN DE MELOENSTRAAT WONEN DRIE 

GEZINNEN DIE HET ALS BUREN IN ELK GEVAL PRIMA MET ELKAAR KUNNEN VINDEN, 

GETUIGE HUN ACHTERTUINEN. DIE ZIJN DANKZIJ HEKJES EN DOORGEBROKEN  

SCHUTTINGEN DIRECT MET ELKAAR VERBONDEN, WAARDOOR DE BUREN EN VOORAL 

HUN KROOST VRIJ TUSSEN DE TUINEN KUNNEN BEWEGEN. HOE BEVALT DAT IN DE 

PRAKTIJK? EN ZIJN ER MISSCHIEN TOCH WEL WAT REGELS?

Eva & Hans (wonen hier sinds 2019)

Joris (6), Jack (6) en Louis (3)

 

Merit & Stephan (wonen hier sinds 2021)

Evi (5) en Sep (3)

 

Irma & Wouter (wonen hier sinds 2022)

Juul (3) & Nore (1) (op het moment van schrijven  

is Irma hoogzwanger van de derde)
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Bezoek en postadres 
Wijkhuis De Abri
Abrikozenstraat 207 (hoek Meloenstraat)
2564 VP Den Haag

Secretariaat Petra Sijnja
Telefoon:  070 – 323 19 30
Email: info@wijkberaadvruchtenbuurt.nl
Website:  www.wijkberaadvruchtenbuurt.nl

Openingstijden secretariaat: maandag van 09.00 tot 13.00 uur

Bestuur Stichting Wijkberaad Vruchtenbuurt
Voorzitter: Michel Rovers 
 voorzitter@wijkberaadvruchtenbuurt.nl
Secretaris: Arthur Beukhof
Penningmeester: Marion Sijnja: 
 penningmeester@wijkberaadvruchtenbuurt.nl
Bestuursleden: Jos Visser (Straatvertegenwoordigers) 0680 12 00 31
 Tim Berkelaar (Duurzaamheid)  
 duurzaamheid@wijkberaadvruchtenbuurt.nl 
 Marieke van Overveld 
Webmaster:  Tineke Orie & Renée van Burk,  

webmaster@wijkberaadvruchtenbuurt.nl
Redactie VruchtenMail: Astrid van der Vleut, info@wijkberaadvruchtenbuurt.nl

De VruchtenPers 
Redacteuren:  Isabella Spaans, Miriam Bujny, Henri Nieuwhuis,  

Christine Albertz en Marieke Morshuis.  
Met bijdragen van de wijkagent, de AC en anderen.

Fotografie:  Isabella Spaans, Miriam Bujny, Henri Nieuwhuis,  
Christine Albertz, Marieke Morshuis en anderen.

Voorpagina Isabella Spaans
Email: redactie@wijkberaadvruchtenbuurt.nl
Vormgeving: Studio RIK, Den Haag.
Drukwerk: drukkerij Quantes, Rijswijk. Oplage: 5250 exemplaren
Adverteren: Secretariaat, 0703231930 of  
 info@wijkberaadvruchtenbuurt.nl
Bezorging: Zeker Verspreid

De VruchtenPers verschijnt 4 maal per jaar in een oplaag van 5250 stuks en  
wordt huis aan huis in de Vruchtenbuurt verspreid. Aanmelden/verzoeken voor  
artikelen uiterlijk 9 oktober 2023; sluitingsdatum kopij 18 november 2023,  
geplande verschijningsdatum: 17 december 2023.
Voor reacties lezers, suggesties, opmerkingen etc. zie contactinformatie  
secretariaat.
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COLOFON EN TELEFOONNUMMERS

Verantwoording: De VruchtenPers wordt uitgegeven onder 
verantwoordelijkheid van Stichting Wijkberaad Vruchtenbuurt 
en wordt mede mogelijk gemaakt door de Gemeente Den 

Haag en onze adverteerders. De redactie is verantwoordelijk 
voor de inhoud, en stemt deze af met het bestuur. Aan de 
inhoud kunnen geen rechten worden ontleend. De redactie 

houdt zich het recht voor kopij te weigeren, te wijzigen of in te 
korten zonder opgave van reden.

 Algemeen alarmnummer hulpdiensten Alleen voor urgente gevallen 112 

 Politie algemeen niet urgent bureau Segbroek Fahrenheitstraat 192 0900 – 88 44 

 Wijkagent: JanWillem Pasman via het landelijke politienummer 0900 – 88 44 

 Elektronische aangifte www.politie.nl/aangifte 

 Meldpunt Misdaad Anoniem website: www.meldmisdaadanoniem.nl 0800 – 7000 

 Brandweer  niet urgent  088 – 246 35 00 

 Gemeentelijk Contact Centrum (waaronder GGD) contactcentrum@dsb.denhaag.nl 14070 

 voor schade openbare ruimte, storing/uitval straatverlichting,   

 slechte bestrating, volle ORAC’s, graffiti, groenvoorziening e.d. 

 Meldpunt Graffiti  www.meldpuntgraffiti@denhaag.nl 070 – 353 46 05 

 (voor verwijderen illegaal graffiti en plakwerk,   

 Stadsdeelkantoor Segbroek Fahrenheitstraat 190 070 – 353 57 00 

 Wijkbus Segbroek aanmelden tussen 08.0010.00 uur 070 – 368 50 70 

 Stadsdeelwethouder Robert van Asten Aanmelden voor spreekuur: Stuur een mailtje naar segbroek@denhaag.nl 

 Gemeentelijke Ombudsman Sint Jacobstraat 125 070 – 752 82 00 

 Spreekuur woensdag 13.00 – 15.00 uur, mail: ombudsman@denhaag.nl   

 afspraak niet nodig 

 Sociaal Raadslieden   070 – 353 75 00 

 Afspraak voor spreekuur via Klantenservice  

 Maatschappelijk werk  070 – 205 22 22 

 Telefonisch op afspraak via Stichting MOOI! VOOR Welzijn 

 Burenhulp burenhulp.wijkz.nl 070 – 336 47 16  

 voor hulpvragers en hulpaanbieders van kleine klussen,   

 boodschappen, vervoer en dergelijke 

 Centrum voor ouderen Wijkcentrum de Regenvalk Weimarstraat 69 070 – 346 95 43 

 Ouderen consulent ishop ‘t Lindenkwadrant 2e Braamstraat 6 070 – 205 24 80 

 Centrum Jeugd en gezin cjgsegbroek@voorwelzijn.nl 070 – 752 69 00 

  Hanenburglaan 339 

 Veilig Thuis Zuid Holland 0800 – 2000 

 Advies en Meldpunt Kindermishandeling landelijk nummer 0800 – 2000 

 Dierenbescherming landelijk nummer 088 – 811 30 00 

 Storing Gas of elektra landelijk nummer 0800 – 9009 

 Blokkeren bankpassen en pincode landelijk nummer  0800 – 0313 



 



   


